
Obecní zpravodaj
Ostrožské Lhoty

Prosinec 2021 Čtvrtletník občanů Ostrožské Lhoty Cena 10 Kč

Z obsahu zpravodaje: Motokrosař Křápek znovu úspěšný, kulturisté slavili,  
Lhoťanka ve službách Emirates a folklórní soubor Háječek má novou vedoucí.

Předškoláci Vám přejí  
krásné vánoční svátky a radostný nový rok 2022



Oslavy vzniku Československa v naší Lhotě 

Foto a foto na titulní straně: Stanislav Dufka
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SLOVO STAROSTY
Milí spoluobčané,
pomalu, ale jistě rok 2021 kráčí ke svému závěru a při-

chází snad nejkrásnější svátky v roce. Prožíváme období ad-
ventu a Vánoc. Advent je dobou příprav na vánoční svátky, 
dobou rozjímání, dobročinnosti a také očekávání. Těšme se 
z maličkostí a z každého upřímného úsměvu. Berme každý 
den jako dar, pomáhejme těm, kteří to potřebují.

V zimním období jak na začátku, tak nyní v závěru to-
hoto roku nás covid-19 opět omezuje. Oproti minulému 
roku již máme možnost se proti covidu-19 očkovat, tak vás 
prosím, kdo můžete, tak využijte této možnosti své zdraví 
chránit. 

Opět prostřednictvím členek červeného kříže, přede-
vším paní Mileny Dominikové a Jitky Štěpánové, je v naší 
obci pro seniory zajištěn servis na očkování třetí dávky proti 

Starosta Roman Tuháček

covidu-19. Paní Dominiko-
vá a Jitka Štěpánová zájemce 
zaregistrují, následně je infor-
mují a doprovodí na očkování 
v nemocnici UH. Dopravu na 
očkování máme zajištěnou u 
místní společnosti Ostrožsko 
a.s., která vlastní autobus s 
kapacitou 19 osob a dále je 
doprava zajištěna členy lhot-
ské jednotky dobrovolných 
hasičů, kteří jezdí s hasičskou 
9místnou dodávkou. Tento 
servis na očkování třetí dávky již využilo 150 seniorů. Všem, 
kteří takto seniorům pomáhají, patří velké poděkování.

Připomeňme si stručně alespoň některé projekty,  
které se nám v letošním roce 2021 podařily uskutečnit, a co se událo:

Investiční záměry
• Máme novou cestu a chodník v ulici Řádek.
• Máme novou cestu, chodníky, nová parkovací stání, nové veřejné 
osvětlení, novou kanalizaci v ul. Burešín (před MŠ a halou).
• Letos bylo opraveno cca 270 m místních komunikací, cca 575 
m chodníků, vybudováno 26 parkovacích stání + stání, která byla 
vybudována občany. 
• Máme vybudovanou plochu s opěrnými stěnami pro venkovní 
posilovnu – jedná se o rozšíření části zázemí pod MŠ pro kulturis-
tiku – workoutové hřiště (zhotovili zaměstnanci obce, pomohli i 
členové kulturistiky). Současně byl upraven prostor zahrady mezi 
zdravotním střediskem a tělocvičnou. Cílem je venkovní posilovnu 
v příštím roce otevřít.
• V relaxační zóně (hřiště na Placi) přibyly skluzavky, myší díra, 
pískoviště, autíčko a motorka vyrobené ze dřeva. Pracuje se na za-
plocení zbývající části hřiště na Placi. (Vše bylo provedeno zaměst-
nanci obce.)
• Byla opravena socha Panny Marie, kterou poničila zlomená vě-
tev po bouřce.
• Máme opraveny hřbitovní zdi kolem hřbitova. Oplechování hor-
ní části zdi provedl pan Stanislav Štajnoch ve spolupráci se zaměst-
nanci obce. Opravu omítek včetně výmalby provedli zaměstnanci 
obce.
• Máme svedenou dešťovou vodu převážně z celé části střechy bu-
dovy MŠ a z části střechy sportovní haly mimo kanalizaci, a to do 
vsaků, čímž dochází k úspoře v placení stočného za srážkovou vodu 
u veřejných budov. (Bylo provedeno zaměstnanci obce.) V dalším 
roce budeme pokračovat.
• V obci přibyly nové parkové lavičky. Podél zpevněné polní cesty 
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do Chmelinců přibyly lavičky ze dřeva, které vyrobily zaměst-
nanci obce.
• Byly vytěženy stromy napadené kůrovcem, a to v lesíku v 
Hájku a ve Chmelincích.
• V intravilánu obce byly za pomoci členů spolků, hasičů a dob-
rovolníků vysázeny stromy. Víc se dozvíte v samostatném článku 
tohoto zpravodaje.
• V extravilánu obce byly prostřednictvím firmy Kvapil a za po-
mocí myslivců vysázeny keře a stromy v lokalitě Chylické. Více 
se dozvíte v samostatném článku tohoto zpravodaje.
• Prostřednictvím ZŠ a MŠ byly ve školní zahradě vybudovány 
prvky ve stylu přírodní zahrady.  (Hodnota 456 103 Kč, očeká-
vaná dotace 85 % z uvedené částky od SFŽP, financováno obcí.)
• Prostřednictvím ZŠ a MŠ byly v zahradě mezi MŠ a sportovní 
halou vybudovány prvky ve stylu přírodní zahrady.  (Hodnota 
537 625 Kč, očekávaná dotace 85 % z uvedené částky od SFŽP, 
projekt financován obcí.)
• A další.

Dále máme zpracované tyto studie a projekty:
• studie Modernizace sálu,
• studie Polyfunkční dům Býkárny,
• studie Rekonstrukce a nástavba bytového domu na Honech,
• studie bytů nad MŠ (propracována původní studie),
• studie Objekt technické zázemí pro pracovníky a techniku 
obce,
• projektová dokumentace Autobusová zastávka a parkoviště u 
prodejny Jednota Ostrožská Lhota,
• projektová dokumentace Rekonstrukce chodníku na bezbari-
érový ul. Burešín a ul. Lánová,
• projektová dokumentace Bezbariérové chodníky podél 
III/4991 – Ostrožská Lhota (Kříb),
• projektová dokumentace Rekonstrukce suterénu MŠ – využití 
pro spolky,
• projektová dokumentace Sprinterská dráha s doskočištěm 
a další. Na zpracované projekty se můžete podívat na webových 
stránkách obce: http://www.ostrozskalhota.cz/cs/obec/zamery

I členové spolků odvedli kus skvělé práce
• Hokejisté, hasiči a dobrovolníci zajistili ledovou plochu na 
Placi pro bruslení. 
• Prostřednictvím členů sportovních klubů a zaměstnanců obce 
bylo dokončeno pódium na hřišti.
• Turisté vylepšili prostor u Tovaryšské studánky.
• Členové klubu seniorů, členky červeného kříže a spousta ob-
čanů naší obce pomáhají s údržbou veřejných prostor.
• Myslivci se starají o zeleň a zvěř na našem katastru.
• Členky červeného kříže ve spolupráci s hasiči zprostředková-
vají pro seniory očkování proti covidu -19.
• - A mnoho dalšího. Spolky a kluby se zodpovědně starají o 
svá zázemí, účastní se brigád a vytváří kulturní, společenské a 
sportovní akce v naší obci. 38x foto archiv OÚ Ostrožská Lhota
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I v letošním roce naše obec kulturně, společensky a sportov-
ně žila. Připomeňme si alespoň některé akce:

• Hody s právem, Výstavu drobného zvířectva pořádanou spol-
kem chovatelů, Včelařský den, Rybářské závody v Močidlech, fot-
balová utkání, reprezentace obce na Slavnostech vína v Uherském 
Hradišti, třetí ročník Gulášfestu, fotbalový turnaj na počest Jožky 
Urbance, Výstavu ovoce a zeleniny u zahrádkářů, podzimní pose-
zení na domečku, tenisové turnaje, hasičské závody a také Oslavy 
výročí 650 let od první písemné zmínky o obci, které probíhaly čty-
ři dny, farní den, rozsvícení vánočního stromu…

Investiční záměry, které nás čekají v roce 2022
Nyní Vám představím jen ty rozsáhlejší projekty, které máme 

v plánu realizovat v příštím roce:
• bezbariérové chodníky podél III/4991 – Ostrožská Lhota (ul. 
Kříb),
• autobusová zastávka a parkoviště u Jednoty Ostrožská Lhota,
• rekonstrukce chodníku na bezbariérový ul. Burešín a ul. Lánová,
• zahájení stavby základní technické infrastruktury v lokalitě 
Brodské,
• zahájení projektování nového územního plánu
• a další. S jednotlivými záměry budete postupně podrobněji se-
známeni.

Poděkování:
Děkuji všem zaměstnancům obce za skvěle odvedenou 

práci v tomto roce a všem, kteří s obecním úřadem spolu-
pracují, velmi si jejich práce vážím. Děkuji panu faráři za 
vytvoření duchovního života pro naše občany, panu ředite-
li, učitelkám a učitelům působícím v základní a mateřské 
škole za vzdělání dětí a žáků, občanům, kteří pomáhají s 
údržbou veřejných prostranství, členům jednotlivých spol-
ků, klubů a sdružení, kteří se významně podílí na dění v 
obci, udržují lidové tradice a pořádají kulturní, sportovní 
a společenské akce, které nabízejí našim občanům příjem-
né vyžití. Děkuji všem sportovcům, kteří svými dobrými 
výkony reprezentují naši obec. Přeji si, aby naše vzájemná 
spolupráce i nadále fungovala. 

Ing. Roman Tuháček – starosta obce
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OBEC OSTROŽSKÁ LHOTA, 687 23 Ostrožská Lhota 148 

U S N E S E N Í 
ze zápisu č. 5/2021 veřejného zasedání Zastupitelstva obce Ostrožská Lhota 

dne 14. 12. 2021 
Usnesení 5/21/ 1:  
ZO schvaluje program zasedání zastupitelstva obce dne 14.12.2021. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 2:  
I. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje uzavření Smlouvy o spolupráci při zajištění výstavby veřejné 
technické a dopravní infrastruktury v k. ú. Ostrožská Lhota – lokalita „Brodské“ ve znění, jež je přílohou 
tohoto usnesení. 
II. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje nabytí pozemků parc. č. 4807/3 (o výměře 128 m2) a parc. 
č. 4808/3 (o výměře 64 m2) do vlastnictví Obce Ostrožská Lhota, a to darováním od vlastníků pozemků za 
účelem vybudovat na uvedených pozemcích veřejnou technickou a dopravní infrastrukturu. 
III. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota ukládá starostovi obce uzavřít darovací smlouvu podle bodu II. Znění 
darovací smlouvy je přílohou usnesení. 
Pro: 14   Proti: 0  Zdrželo se: 1     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 3:  
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Ostrožská Lhota č. 2/2021, o 
místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství ve znění, jež je přílohou tohoto usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0  
Usnesení bylo přijato 

Usnesení 5/21/ 4:  
Zastupitelstvo obce schvaluje podle „Pravidel pro poskytování peněžitých darů na kompenzaci nákladů 
spojených s rekonstrukcí starých rodinných domů a s demolicí starých a následnou výstavbou nových 
rodinných domů v již zasíťovaném území obce Ostrožská Lhota“ posunutí termínu na dokončení rekonstrukce 
RD s čp. 208 na parc. č. 377 v k. ú. Ostrožská Lhota a poskytnutí finanční dotace 60 000 Kč žadatelům do dne 
31.12.2022. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0    Usnesení bylo přijato.  

Usnesení 5/21/ 5:  
Zastupitelstvo obce podle § 12 zákona. č. 250 2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
v platném znění, a podle § 84 odst. 2 písm. b) zákona 128/ 2000 Sb., o obcích, v platném znění, schvaluje 
rozpočet obce na r. 2022 jako schodkový, v kapitole příjmy ve výši 23 270 000,- Kč, v kapitole výdaje ve výši 
31 290 000,- Kč. Schodek rozpočtu bude krytý zůstatkem finančních prostředků na běžných účtech 
k 31.12.2021. Závazným ukazatelem na straně výdajů jsou jednotlivé paragrafy. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 6:  
Zastupitelstvo obce dle § 102 odst. 2, písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, a dle § 16 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění, zmocňuje Radu obce 
schvalovat rozpočtová opatření pro rok 2022 v rozsahu stanoveném zastupitelstvem obce takto:  

- na straně příjmů bez omezení 
- na straně výdajů u poskytnutých dotací bez omezení 
- u výdajů do výše 400 000,- Kč v jednotlivém paragrafu. 

Zastupitelstvu obce bude dána každá taková změna rozpočtového opatření na vědomí na nejbližším zasedání 
zastupitelstva. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0    Usnesení bylo přijato.  

Usnesení 5/21/ 7:  
Zastupitelstvo obce dle čl. III bod 2) Statutu Sociálního fondu obce Ostrožská Lhota schvaluje rozpočet fondu 
pro r. 2022. Rozpočet je přílohou usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 
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Usnesení 5/21/ 8:  
Zastupitelstvo obce potvrzuje zákonné zveřejnění návrhu rozpočtu obce na r. 2022 v době od 24.11.2021 do 
14.12.2021. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 9:  
Zastupitelstvo obce schvaluje podle § 10 a) zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů, v platném znění, a § 85 písm. c) zákona č. 128/ 2000 Sb., o obcích, v platném znění, uzavření 
veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace pro: 
- Sportovní kluby Ostrožská Lhota na částku 355 000,- Kč – neinvestiční dotace  a částku 65 000,- Kč - 
investiční dotace. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

 - Římskokatolickou farnost Ostrožská Lhota částku 90 000,- Kč na provozní náklady. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 10:  
Zastupitelstvo obce podle § 2 a § 3 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
v platném znění, schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2023 – 2025. Výhled rozpočtu je 
přílohou usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 11:  
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota: 
1. bere na vědomí výsledky hodnocení nabídek na plnění veřejné zakázky „Vypracování Územního plánu 

obce Ostrožská Lhota“, vyplývající ze zprávy o jednání hodnoticí komise,  
2. rozhodlo o výběru dodavatele – Ing. Lubor Sawicki., IČO: 738 78 481 - na plnění veřejné zakázky 

„Vypracování Územního plánu obce Ostrožská Lhota“, jehož nabídka byla vyhodnocena jako 
ekonomicky nejvýhodnější podle výsledku hodnocení nabídek, 

3.  schvaluje uzavření Smlouvy o dílo mezi obcí Ostrožská Lhota jako objednatelem a vybraným     
dodavatelem Ing. Lubor Sawicki., IČO: 738 78 481 jako zhotovitelem, na zhotovení díla „Vypracování 
Územního plánu obce Ostrožská Lhota“, cena díla bude činit 300 000,- Kč vč. DPH. Smlouva o dílo je 
přílohou tohoto usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 12: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota: 
1. bere na vědomí výsledky hodnocení nabídek na plnění veřejné zakázky „Bezbariérové chodníky podél 

III/4991 - Ostrožská Lhota (Chříb)“, vyplývající ze zprávy o jednání hodnoticí komise,  
2. rozhodlo o výběru dodavatele – společnosti Dopravní Stavby Silnic s.r.o., IČO: 07741561  - na plnění 

veřejné zakázky „Bezbariérové chodníky podél III/4991 - Ostrožská Lhota (Chříb)“, jehož nabídka byla 
vyhodnocena jako ekonomicky nejvýhodnější podle výsledku hodnocení nabídek, 

3. schvaluje uzavření Smlouvy o dílo mezi obcí Ostrožská Lhota jako objednatelem a vybraným 
dodavatelem Dopravní Stavby Silnic s.r.o., IČO: 07741561 jako zhotovitelem, na zhotovení díla 
„Bezbariérové chodníky podél III/4991 - Ostrožská Lhota (Chříb)“, cena díla bude činit 

(3 334 011,71 Kč bez DPH), 4 034 154,17 Kč vč. DPH. Smlouva o dílo je přílohou tohoto usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 13: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota: 

1 bere na vědomí výsledky hodnocení nabídek na plnění veřejné zakázky „Rekonstrukce chodníku na 
bezbariérový v ulici Burešín a Autobusová zastávka u Jednoty, Ostrožská Lhota“,, vyplývající ze 
zprávy o jednání hodnoticí komise,  

2 rozhodlo o výběru dodavatele – společnosti Dopravní Stavby Silnic s.r.o., IČO: 07741561 - na plnění 
veřejné zakázky „Rekonstrukce chodníku na bezbariérový v ulici Burešín“ a „Autobusová zastávka u 
Jednoty, Ostrožská Lhota“, jehož nabídka byla vyhodnocena jako ekonomicky nejvýhodnější podle 
výsledku hodnocení nabídek, 
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Změna pravidel pro likvidaci odpadní vody z domácnosti
Od ledna 2019 začala platit novela vodního zákona č. 254/2001 Sb., o vodách. Mění se pravidla pro použití odpadní 

vody i pro likvidaci odpadní vody z bezodtokových jímek (žump). Důvod této změny je prostý, aby splašky, často i plné 
chemie, neznečišťovaly zdroje vody a blízké studny.

Majitelé domů budou muset prokázat, kolik odpadu nechali z žumpy odvézt, což by mělo odpovídat spotřebě vody 
v domácnosti. Vodoprávní úřad může uložit pokutu až do výše 100 tis. Kč. Od 1. ledna 2021 mají kontroly na starost 
vodoprávní úřady, fungující při obcích s rozšířenou působností. Mají na starosti i povolování vrtů pro studny a tepelná 
čerpadla nebo administrativu kolem čistíren odpadních vod.

Občanů, kteří jsou napojeni na kanalizaci a platí stočné, se tato informace netýká.

3 schvaluje uzavření Smlouvy o dílo mezi obcí Ostrožská Lhota jako objednatelem a vybraným      
dodavatelem Dopravní Stavby Silnic s.r.o., IČO: 07741561 jako zhotovitelem, na zhotovení díla 
„Rekonstrukce chodníku na bezbariérový v ulici Burešín a Autobusová zastávka u Jednoty, 
Ostrožská Lhota“, cena díla bude činit (4 463 209,84 Kč bez DPH), 5 400 483,90 Kč vč. DPH. 
Smlouva o dílo je přílohou tohoto usnesení. 

Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 14: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje dodatku č.2 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace: 
Základní škola a mateřská škola Ostrožská Lhota, příspěvková organizace s účinností od 1.1.2022. Znění 
dodatku je přílohou k usnesení. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 15 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota v souladu s ustanovením § 76 Zákona č. 128/2000 Sb., Zákon o obcích, 
schvaluje mimořádnou odměnu starostovi obce za dotace získané na projekty v letech 2020 a 2021 v celkové 
výši 6 284 456,- Kč a za realizaci projektů „Místní komunikace ulice Burešín“ a „Místní komunikace ulice 
Řádek“, u kterých se starostovi podařilo ušetřit částku v celkové výši 606 752,- Kč oproti částce dohodnuté 
ve smlouvě o dílo. Mimořádná odměna bude ve výši jednonásobku maximální odměny, která mu v tomto 
kalendářním roce náležela za výkon jím zastávané funkce za měsíc. 
Pro: 14   Proti: 0  Zdrželo se: 1     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 16: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje: 
Podání žádosti o dotaci z Programu MMR 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje venkova pro rok 2022:  
DT 117d8210A – Podpora obnovy místních komunikací -  projekt "Autobusová zastávka u Jednoty, část 
MK 015" 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 17: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje: 
Podání žádosti o dotaci z Programu MMR 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje venkova pro rok 2022: 
DT 117d8210H – Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku - projekt " dětské a 
workoutové hřiště Ostožská Lhota" 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 5/21/ 18: 
I. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota revokuje Usnesení 4/21/ 8 ze dne 23.9.2021, které se týká jmenování 
členů do školské rady. 
II. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota jmenuje podle § 167 odst. 6 zákona č. 561/ 2004 Sb., školský zákon, 
v platném znění, Mgr. Alenu Poláškovou Ostrožská Lhota čp. 83 a Ing. Miroslava Pavelku Ostrožská Lhota 
čp. 544, členy školské rady při Základní škole a mateřské škole Ostrožská Lhota, příspěvková organizace na 
tříleté období 2021 až 2024. 
Pro: 15   Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 
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Naši noví občánci
Jan Hájek, č.p. 368, Viktor Mach, č.p. 58

90 let
Anežka Barušová, č.p. 101

80 let
Marie Ratajská, č.p. 351, Marie Malušková, č.p. 445

Úmrtí
Václav Těthal, č.p. 516, Pavel Skopal, č.p. 473 
Ludmila Bezděková, č.p. 46.

Společenská kronika

Naočkovaní senioři z Ostrožské Lhoty, 
děkují ČČK za pomoc při registraci 
očkování proti COVIDU 19, hasičům, 
Ostrožsku, a.s. za odvoz do 
Uherského Hradiště a obecnímu 
úřadu za podporu této akce.

DĚKUJEME
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Poslední vítání občánků v naší obci bylo kvůli pande-
mii koronaviru loni v září. Také proto přivítali zástupci obce 
první říjnový víkend rekordních jedenáct nových občánků 
naší Lhoty. Děti vítaly matrikářka Hana Havlíková, Ludmila 

Na obci přivítali jedenáct nových občánků

Stela Zalubilová – Veronika Elšíková a Michal Zalubil
Radka Vlková – Radka Jarošová a Josef Vlk
Viktor Novotný – Hana Šálková a Tomáš Novotný
Jiří Petratur – manželé Soňa a Jiří Petraturovi

Dominiková a Alena Lopatová. Do slavnostního dopoledne 
se zapojily i přednášející děti z naší školy. Na obci 3. 10. 2021 
byli přivítáni: 

Matouš Mach – manželé Hana a Dominik Machovi
Samuel Kaňa – manželé Kamila a Tomáš Kaňovi
Sofie Miklíčková – manželé Vladěna a Marek Miklíčkovi
David Martinek – manželé Vladimíra a David Martinkovi

Dominik Žajdlík – manželé Jana a Martin Žajdlíkovi
Tereza Janečková – Jana Nováková a Pavel Janečka
Viktorie Ondrysková – Aneta Holomková a Dominik Ondryska

1.

1.

2.

3.
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Foto: Stanislav Dufka

2.

3.
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U příležitosti Dne vzniku samostatného českosloven-
ského státu se v předvečer svátku uskutečnila vzpomín-
ková slavnost položením věnců u pomníku padlým v 1. 
světové a 2. světové válce. Ještě předtím položili starosta 
naší obce Roman Tuháček a místostarosta Miroslav Pavel-
ka věnec k pamětní desce veliteli parašutistické skupiny 
Carbon Františku Bogatajovi, který se za války ukrýval 
v naší škole. Desku odléval sochař Otmar Oliva na Vele-
hradě v roce 2017. Na naší škole byla umístěna 28. října 
stejného roku. 

Poté byly položeny věnce k památníku obětí obou svě-
tových válek.

„Sešli jsme se, abychom si připomněli 103. výročí vzni-
ku samostatného československého státu, které slavíme 28. 
října. Proč si připomínáme vznik Československa? Protože 
se náš národ postavil na vlastní nohy, odvážně vzal osud 
do svých rukou v boji za svobodu. Připomeňme si stručně 
vznik samostatného československého státu. Je rok 2015 a v 
Evropě zuří válka, které se bude později říkat první světová. 
Je nutné zdůraznit, že v této válce padlo 38 vojáků – našich 
rodáků z Ostrožské Lhoty, a proto se scházíme právě tady 
před pomníkem padlých.,“ řekl mimo jiné v projevu starosta 
obce Roman Tuháček. Na závěr se držela minuta ticha a za-
zněla československá hymna.   

Stanislav Dufka
Položení věnců v předvečer oslav vzniku samostatného státu. Věnce po-
ložili starosta Roman Tuháček (vlevo) a místostarosta Miroslav Pavelka. 

Foto: std.

Položení věnců v předvečer oslav vzniku samostatného státu

Ve čtvrtek 28. října 2021 jsme si připomněli 
103. výročí vzniku samostatného 
československého státu. V tento významný 
den obec Ostrožská Lhota, základní škola a 
Centrum otevřená škola připravily odpolední 
program. Začíná slavnostním otevřením po-
etického místa, dál se přesuneme do Hájku 
na odhalení pamětní desky, z tohoto místa se 
přesuneme na uložení pamětního pouzdra do 
konstrukce pódia na hřišti.

Zastavení první: Slavnostní otevření 
poetického místa u lhotské studánky pod 
svatým Antoníčkem za účasti spisovatelky, 
malířky a umělkyně Lenky Karhanové.

Na úvod prvního zastavení přivítal všechny 
přítomné starosta obce Roman Tuháček. Na hou-
sle zahrála Anna Surá a zazpívaly děti ze lhotské 

Oslavy vzniku Československa v naší Lhotě. Tři zastavení

Starosta obce Roman Tuháček a umělkyně Lenka Karhanová odhalili 
poetické místo u lhotské studánky. 
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školy. Poté dostala slovo Lenka Karhano-
vá.

„V Ostrožské Lhotě jsem vyrůstala 
tři roky, jezdila jsem do Lhoty na skoro 
všechny prázdniny, ale jezdím sem dál, 
jezdím sem až dodnes. A budu sem jez-
dit dál, protože vím, že ta Lhota je pro mě 
středobod návratů do dětství a ke koře-
nům. Pamatuji si tady velmi dobře výro-
ky mé babičky a tu atmosféru, upřímnost 
a taky jakoby dobrou komunikaci mezi 
lidmi. Tady se spolu lidi baví jiným způ-
sobem než třeba ve městě. Tu lípu jsem 
zasadila sama za sebe v roce 2017. Letos 
v létě mě napadla báseň, kterou jsem 
upravila. Mám toho místo ráda, tak mě 
napadlo, že bych to chtěla, aby to bylo 
tady. Je to poetické zastavení vyloženě 
pro Lhotu. Šla jsem za panem starostou 
a domluvili jsme se. Báseň jsem myslela 
nejenom pro budoucí generace ale i pro 
generace minulé. Myslím, že o ten kraj se 
lidi hodně dobře starají.“

Zastavení druhé: Slavnost-
ní odhalení pamětní desky v 
Hájku u Lípy svobody roční-
kem 2003/2004.

V Hájku přivítal Lhoťany Fašank-
bend pod vedením Jarka Dominika. Po 
malém koncertu si vzal úvodní slovo 
předseda Centra otevřená škola Josef 
Lopata. „Vítejte na tomto zvláštním 
a pro mnohé z nás velmi důležitém 
místě. Když jsme 28. října roku 1968 
zasadili v parku tři lípy, byly nazvány 
Lípy svobody. Byl to ročník 1953/1954. 
Uběhlo padesát let a vzešel nápad, že 
po padesáti letech bychom mohli zasa-
dit další Lípu svobody a druhou Lípu 
svobody by zasadil ročník 2003/2004. 
Zároveň jsme to pojali tak, že by to byla 
štafeta do budoucnosti, to znamená, že 
po dalších padesáti letech by tento roč-
ník předal dalšímu ročníku, který bude 
v deváté třídě,“ vysvětloval sázení lip 
Josef Lopata.

Poté poděkoval starosta obce za or-
ganizaci slavnostního aktu. „Děkuji za 
uspořádání této slavnosti, která je účel-
ně zorganizovaná k 28. říjnu, kdy vzni-

kl samostatný československý stát. Naši 
předkové se za svobody a samostatnost 
bili. Na to je potřeba si vzpomenout a 
nezapomenout,“ řekl mimo jiné v pro-
jevu starosta obce Roman Tuháček. 

Za ročník 2003/2004 promluvi-

Po projevu umělkyně byla odhalena 
deska s básničkou. Poté se většina pří-
tomných přesunula na druhé zastavení. 

. Lenka Karhanová před lípou, kterou sama 
zasadili v roce 2017.

la Nela Trněná. „Děkujeme ročníku 
1953/1954 za nápad vysadit zde Lípy 
svobody a slavnostně odhalit pamět-
ní desku. Děkujeme také za založení 
tradice sázení lip, ve které budeme po-
kračovat,“ slíbila za celý ročník Nela 
Trněná.

Děkujeme  za založení tradice sázení lip, ve které budeme pokračovat,“ slíbila za celý ročník 
2003/2004 Nela Trněná.
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Zastavení třetí: Slavnostní 
uložení pamětního pouzdra do 
konstrukce pódia na hřišti.

Na posledním místě se vložilo mě-
děné pouzdro, s poselstvím pro příští 
generace, do konstrukce pódia na hřiš-
ti. S myšlenkou přišel Miroslav Vaněk, 
který také schránku vyrobil. Starosta 
poté naznačil, co se ukrývá uvnitř. „Do 
schránky jsme vložili spoustu doku-
mentů a zpráv pro další generace. Je 
tam historie obce, jsou tam další vzka-
zy a dokumenty. Samozřejmě by mě za-
jímalo, kdo to otevře a bude to číst, ale 
to asi nezjistím,“ řekl Roman Tuháček.

Závěrečné slovo svátečního od-
poledne si vzal Josef Lopata. „Vě-
řím tomu, že to nepřijde na zmar. Až 
schránku třeba někdo za sto let rozdě-
lá, tak se bude zajímat, co se tehdy ve 
Lhotě dělo.“

Pouzdro řemeslnicky uzavřel Patrik Trčka. 
 Foto: 8x Stanislav Dufka.

Předseda Centra otevřená škola 
Josef Lopata, který plní pouzdro 
poselstvím pro další generace.

Lenka Karhanová Hromadová  
Pseudonym  

*** Magdaléna Verneová ***
Spisovatelka, malířka, básnířka 

a badatelka se narodila v Uherském 
Hradišti 9. 7. 1968.

Maturovala v r. 1988. První básně 
psala už na ZŠ. V roce 1995 absolvo-
vala Husitskou teologickou fakultu UK 

v Praze (obory: teologie, religionistika, 
teorie náboženství, filozofie a psychoso-
ciální vědy). Po deseti letech v Praze se 
v r. 2000 vrací do rodného města. Vý-
tvarné, literární a badatelské činnosti se 
věnuje téměř 20 let. Byla dopisovatelkou 
Slováckých novin a členkou ochotnické-
ho divadla. V literární soutěži Poetický 
zámek 99 v Uh. Ostrohu získala ocenění 
za Poutníkovy balady a básně. Pracovala 
jako úřednice a učitelka výtvarné výcho-
vy.

Rozhodla se však převážně pro ces-
tu svobodného umělce. Pořádá výstavy, 

hudebně-poetické večery, prezentuje 
poezii ve volných hodinách ČJ a li-
teratury. Pořádá přednášky na téma: 
Poselství a výklad antické mytologie 
v mezilidských vztazích a sebeurčení 
s promítáním obrazů starých mistrů. 
Dlouhodobě se dále věnuje se také 
astrologii a homeopatii. Je také au-
torkou nápadu Básnické stezky, kte-
rá byla v letech 2016-18 realizována 
v Kunovicích a na Velké Javořině v 
rámci projektu EU. 

Více na lenkakarhanova.cz

Tříkrálová sbírka 2022 bude po roční přestávce opět kontaktní
dobí 1. - 16. ledna, přičemž konkrétní 
termíny si města a obce našeho regionu 
stanoví samy. Požehnání Tří králů mělo 
v minulosti ochraňovat stavení i ty, kteří 

v něm přebývali a v nelehkém ob-
dobí, které v posledních letech 
zažíváme z důvodu pandemie, 
možná ještě více rezonuje to, 
že znamení na dveřích vyme-
zovala také prostor pravdy a 

spravedlnosti uprostřed ne vždy 
přívětivého světa. Proto děkujeme 

vám všem, že svým darem přinesete tro-
chu té „sociální spravedlnosti“ těm, kteří 
ji potřebují přece jen více než my. A dou-
fáme, že výtěžek z koledování bude u nás 
na Slovácku opět jeden z nejvyšších v celé 
republice.

„Projekty, které chceme podpořit 
ze sbírky v roce 2022, jsou Domácí 
hospic Antonínek, Přímá pomoc ob-
čanům Uherskohradišťska, Obnova 
vozového parku pro terénní služby 
a samozřejmě jsme schopni reagovat 
na jakoukoliv další potřebu, která 
se vyskytne“, uvedl Dalibor Jirásek, 
projektový manažer Charity Uherské 
Hradiště. A Marcela Kokoliová, koor-
dinátorka Tříkrálové sbírky, dodává: 
„Hlavně věříme, že po roční odmlce, 
kdy jsme z důvodu covidu-19 mohli 
koledovat pouze virtuálně, případ-
ně u obchodních center, Vás opravdu 
všechny navštívíme osobně.“

Stanislav Dufka

Svátek Tří králů je vyvrcholením a 
ukončením Vánoc. V minulosti chodily 
chudé děti převlečené za Tři krále a při-
nášely požehnání, které zapsaly na rám 
vstupních dveří ve formě písmen 
K+M+B, za což byly obdaro-
vány. A tuto tradici obnovila 
v roce 2000 Charita Česká 
republika ve formě Tříkrálo-
vé sbírky, která se záhy stala 
největší sbírkou v České repub-
lice.

Dnes opět přicházejí malí i velcí ko-
ledníci do našich domácností, křídou 
označují naše obydlí a přinášejí posel-
ství radosti, naděje a pokoje pro celý 
rok. V roce 2022 k nám přijdou v ob-
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Před rokem jsme se rozhodli zapo-
jit do celostátních aktivit boje s kli-
matickými změnami a na vhodných 
místech vysadit stromy. 

Požádali jsme o podporu v rámci 
Národního programu Životní prostře-
dí, kde Ministerstvo životního pro-
středí poskytuje dotaci na zakládání a 
obnovu ploch zeleně včetně doprovod-
ných vodních prvků přírodě blízkého 
charakteru a na realizace opatření k 
zajištění podmínek pro existenci volně 
žijících živočichů v sídlech. Jednou vy-
tipovanou lokalitou se stala příjezdová 

Ozelenění obce Ostrožská Lhota
cesta do Lhoty od Ostrožské Nové Vsi, 
kde vysázené stromořadí vytvoří barié-
ru průmyslové zóny a přístupu do obce 
samotné. Další stromy byly navrženy 
pro parkoviště u obecního úřadu a u 
pošty. Součástí žádosti o podporu pro 
výsadbu byly také stromy v ulicích Dě-
dina a Pastušky, které se ale nakonec na 
přání obyvatel přilehlých domů sázet 
nebudou. Místo nich obnoví několik 
dřevin zahradu rekonstruované mateř-
ské školky.

Stromy lemující silnici mimo jiné 
sníží prašnost a hlučnost a přinesou 

další množství benefitů, například vy-
sázené lípy u průmyslové zóny poskyt-
nou včelám pyl i medovici. Obrovský 
dopad ale budou mít nové stromy na 
tepelný a vodní režim místa, kde byly 
vysazeny. Jistým faktem je, že rozdíl 
letních teplot v ulicích bez zeleně a se 
stromy může být až 15°.

Rozhodnutím ministra životního 
prostředí bylo pro tento projekt uvol-
něno 202 tisíc korun, přičemž z nákla-
dů na samotnou zeleň jsou uznatelné 
náklady 114 tisíc. Realizace výsadby 
proběhla s obrovskou výpomocí z řad 
dobrovolníků i spolků v sobotu 20. 
listopadu a všem zúčastněným patří 
opravdu veliké Díky!

Vysazeným stromům přejeme do-
statek vláhy a ať se dožijí vysokého 
věku a budou tak dělat radost všem li-
dem ze Lhoty i okolí.

U průmyslové zóny bylo 
vysazeno 15 nových lip. 
Další stromy v obci

Projekt na výsadbu byl dílem Jaku-
ba Hrubého z Uherského Hradiště. K 
čemu vlastně bude sloužit výsadba lip 
na kraji naší obce? 

„Celý ten dotační titul a podpora 
ze Státního fondu životního prostředí 
má za úkol zlepšovat kvalitu životní-
ho prostředí v obci. Výsadba stromů je 
také řešením boje se suchem. Dál má 
výsadba konkrétně na tomto místě sní-
žit prašnost z cesty, až stromy narostou, 
tak vytvoří jakousi zelenou stěnu. Od 
Ostrohu je Lhota vystavená prouděním 
vzduchu, to s sebou nese z polí kolem 
obrovské množství prachu – výsadba 
tomu částečně zamezí,“ vyjmenovává 
projektant výhody výsadby a pokraču-
je: 

„Zeleň plní v obci obrovské množ-
ství funkcí, lidi si to ani neuvědomují. 
Působí jako klimatizace, kořeny čerpají 
vodu a tu pak listy odpařují. Ta lípa za 
nějakých padesát let bude mít chladicí 
výkon jako desetikilovatová klimatiza-
ce.  Je vypozorováno, že v obcích, kde 
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jsou stromy, jsou teploty o čtyři až pět 
stupňů nižší, jako v obcích, ve kterých 
stromy nejsou.“

U průmyslové zóny se vysadilo 
patnáct lip, jeden strom u parkoviště 
obecního úřadu, jeden u pošty a další 
stromy se vysadily u mateřské školky.

Státní fond životního prostředí 
proplácí sto procent nákladů včetně 
povýsadbové péče.

Roman Tuháček, Stanislav Dufka

Myslivci vysazovali v 
lokalitě Chylická stromy 
a keře

V extravilánu (nezastavěné části 
naší obce) v lokalitě Chylické na par-
celách číslo 5390 a 5391 bylo vysázeno 
540 keřů, konkrétně: kalina obecná 135 
ks, dřín obecný 135 ks, ptačí zob 135 
ks, brslen evropský 135 ks.

Dále bylo vysázeno 50 stromů, a to 
třešeň – směs starých odrůd. Než keře 
a stromy vyrostou, tak nyní jsou vysa-
zené dřeviny chráněny proti okusu od 
zvěře oplocenkami.

Výsadba a stavba oplocenek pro-
běhla za příznivého podzimního poča-
sí v sobotu 20. 11. 2021 a v neděli 21. 
11. 2021 prostřednictvím dodavatele 
Petra Kvapila ml. a jeho pracovníků a 
členů Mysliveckého spolku Ostrožská 
Lhota. Po dokončené výsadbě jsme si 
opekli špekáčky a klobásky.

Lhotským myslivcům, kteří se sta-
rají o přírodu v našem katastru, patří 
velké poděkovaní za velkou pomoc 
při výsadbě zmíněných keřů a stromů. 
Taktéž patří poděkování panu Kva-
pilovi ml. a jeho kolegům za realizaci 
popisovaného projektu s názvem „Vý-
sadba krajinné zeleně v obci Ostrožská 
Lhota“.

Stručný popis projektu
Cílem projektu popisované vý-

sadby v lokalitě Chylické je vytvořit 
opatření založením protierozního pásu 
(meze) výsadbou dřevin a zatravněním 
regionální směsí, čímž dojde k  ozčle-
nění lánu se silně erozně ohroženou 
půdou. 

U průmyslové zóny bylo vysazeno 15 nových lip. Další stromy v obci. Foto: 3 x Stanislav Dufka.

Myslivci vysazovali v lokalitě Chylická. Bylo vy-
sázeno 540 keřů, konkrétně: kalina obecná 135 
ks, dřín obecný 135 ks, ptačí zob 135 ks, brslen 
evropský 135 ks. Dále bylo vysázeno 50 stromů, 
a to třešeň – směs starých odrůd.
Foto: Roman Tuháček.

Dotčená plocha je v územním plá-
nu obce vedena jako krajinná zeleň. 
Plocha je ve svažitém terénu se sklo-
nem k erozi.  Před výsadbou se zde na-
cházelo obdělávané pole.

Plocha na uvedených parcelách 
bude ještě zatravněna regionální trav-
ní směsí. Z horních JV části pozemku 
jsou vysázeny pásy keřů o délce 45 me-
trů s mezerami 55 m. Do mezer jsou 
vysázeny stromy pro stabilizaci hrani-
ce. Tyto stromy jsou vysázeny víc jak 
tři metry od hranice pozemku.

Po dohodě s uživatelem zeměděl-
ských pozemků nebudou kvůli obdě-
lávatelnosti okolních pozemků a mož-
nosti průjezdu zemědělské techniky na 
východní a západní části zájmového 
území vysázeny stromy ani keře. Tyto 
plochy budou zatravněny.

I na tento projekt máme zažádáno 
o dotaci z Programu obnovy přiroze-
ných funkcí krajiny u Ministerstva ži-
votního prostředí.  Ještě jednou všem 
zúčastněným výsadby dřevin velmi 
děkuji.

Roman Tuháček
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Ivana Hendrychová si plní svůj sen. Je letuška

Ivana Hendrychová pracuje jako letuška u společnosti Emirates.

Bylo jí jedenáct, když letěla poprvé 
letadlem. Mamka ji vzala na do-
volenou na řecký ostrov Korfu. Po 
tom letu přesně věděla, že chce být 
letuškou. Ivana Hendrychová (30) z 
naší Lhoty má svoji práci zhruba de-
set kilometrů nad námi. Už dva roky 
pracuje jako letuška pro arabskou 
leteckou společnost Emirates.

„Byl to můj sen, je to kouzelná prá-
ce, cestujete po celém světě. Každý let 
je jiný a nikdy nevíte, co vás překvapí. 
Moje práce je i mým velkým koníčkem. 
Letadla mě vždy fascinovala,“ říká s 
nadšením Ivana na úvod našeho poví-
dání.

Pojďme na samý začátek kariéry 
letušky, nebo chcete-li stevardky Iva-
ny Hendrychové. Co všechno ji čeka-
lo, než se dostala do obřího Airbusu 
A380?

„Po absolvování vysoké školy se 
zaměřením na pedagogiku jsem odle-
těla za oceán, kde jsem si rozšířila svou 
pedagogickou praxi v rámci výchovy 
dětí. Po čtyřech letech v Americe jsem 
se přesunula do Spojených arabských 
emirátů, kde si v Dubaji plním svůj 
dětský sen.“

Ještě před splněním snu se musela 
zúčastnit tvrdého konkurzu společnos-
ti Emirates. Necelá tři procenta. To je 
číslo, které se dostane z účastnic kon-
kurzů na místo letušky. Ivana se přihlá-
sila v Americe. „Rozhodla jsem se jít na 
výběrové řízení k Emirates. Byla jsem 
zvědavá, jak takový proces probíhá, a 
ono to vyšlo,“ říká skromně. Ale jak ta-
kový proces probíhá? Jak moc si věřila, 
že místo dostane? 

„Jde o náborový proces, který má 
několik kol. V prvním kole se předsta-
víte, odevzdáte životopis a máte rychlý 
rozhovor s pověřenou osobou. Prošlo 
zhruba 120 lidí. Ve druhém kole jsme 
ve dvojicích rozebírali určitou fotku – 
měli jsme si vymyslet příběh k danému 

obrázku – možné zápletky, řešení a po-
dobné věci. Prošlo přibližně 40 uchaze-
čů. Ve třetím kole jsme měli skupinové 
cvičení, šlo o to se shodnout jako tým 
lidí na konkrétním řešení určité situa-
ce. Měli jsme poslední kuřecí menu a 
domlouvali jsme se, zda ho poskytne-
me seniorovi, těhotné, stálému zákaz-
níkovi, novému zákazníkovi či někomu 
jinému. Zbylo 13 lidí. V dalším kole 
nám měřili výšku, museli jsme absol-
vovat test z angličtiny a také psycholo-
gický test. Pár dnů na to mi volala paní 

z Dubaje a měla se mnou závěrečný, 
hodinový rozhovor o mých dosavad-
ních pracovních zkušenostech,“ popi-
suje složitost výběrového řízení Ivana.

V jednu v noci jí zazvonil 
telefon. Rádi bychom Vás 
přivítali do týmu Emirates

Za pár dní jí v jednu hodinu v noci 
zazvonil telefon. „Dobrý den! Mluvím 
s Ivanou? Velká gratulace! Rádi by-
chom Vás přivítali do týmu Emirates!”
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Brazílie – u známé pláže Copacabana 
ve městě Rio de Janeiro.

V řeckých Atenách.

Ze všech uchazečů, kteří se zúčast-
nili výběrového řízení v Bostonu, byla 
jediná, která prošla všemi koly a začala 
pracovat pro Emirates. „Taky jsem to 
řádně oslavila a začala se připravovat 
na velké stěhování z Ameriky do Du-
baje.“

Minimální věk letušky je 21 let. 
Minimální výška je 160 cm s tím, že 
uchazeč musí dosáhnout do výšky 212 
cm, to je kvůli kabinovým schránkám 
v letadle. Váha musí být také v normě. 
Emirates si také zakládá na důrazném 
vyškolení personálu.

„Během dvou měsíců nás inten-
zivně učili, jak evakuovat letadlo do 90 
sekund, jak přežít v ledové vodě, uhasit 
požár, oživit pasažéra, techniky sebe-
obrany a samozřejmě, jak se nejlépe 
postarat o zákazníka, aby byl spoko-
jený v rámci služeb. Manuál pro práci 
stevarda čítá přes tisíc stran a trénink 
probíhá v angličtině,“ vysvětluje Ivana 
a je ráda, že zatím nemusela řešit žád-
nou kritickou situaci. „Zatím taková 
nenastala,“ říká.

Během jediného týdne 
cestuje z Kalifornie přes 
Dubaj až třeba do Thajska

Společnost Emirates létá do 160 
destinací na celém světě. Ivana létá 
všude možně – někdy během jediného 
týdne cestuje z Kalifornie přes Dubaj 
až třeba do Thajska.

„Na dlouhých letech do Ameriky 
nebo Austrálie máme několikahodi-
novou přestávku, ve které se převleče-

me do pyžama a jdeme si zdřímnout. 
Máme v letadle místnost, kde jsou 
postele a můžeme odpočívat. Někdy 
letíme jen kratší lety, obyčejně do pěti 
hodin letu, říkáme jim „na otočku“. V 
dané destinaci se uklidí letadlo, zkon-
trolujeme bezpečnost a letíme zpět 
do Dubaje. Při delších letech nad pět 
hodin v destinaci zůstáváme většinou 
jeden nebo dva dny,“ přibližuje detaily 
práce letušky Ivana Hendrychová a do-
dává, co je pro ni nejnáročnější:

„Pro mě osobně je to pracovní 
doba. Někdy musím vstát v jednu v 
noci a letět patnáct hodin. Když mám 
ale kolem sebe skvělý kolektiv, tak je to 
fajn výlet.“ 

Za dva roky práce pro Emirates má 
Ivana procestovaný takřka celý svět. 
Kam létá nejraději? 

„Každá destinace má své kouz-
lo. Mám ráda přírodu a aktivní vyžití. 
Hodně se mi líbilo na Havaji a taky 
ráda poznávám národní parky v Ame-
rice. Grand Canyon a Yellowstone jsou 
moje nejoblíbenější. Mám ráda i exo-
tické ostrovy jako Portoriko, Maledivy, 
Zanzibar… Na Zanzibaru jsme vyrazili 
na výlet lodí na nedaleký ostrov a při 
cestě jsme spatřili delfíny v blízkosti 
naší lodi, po souhlasu místního prů-
vodce jsme si nasadili potápěčské brý-
le, ploutve a skočili do vody. A i když 
jsem párkrát viděla delfíny v oceánu, 
tenhle spontánní nápad, kdy jsme pla-
vali s hejnem třiceti delfínů, byl neza-
pomenutelný zážitek. Taky se mi líbilo 
pozorování kosatek v Bostonu,“ vyprá-
ví s nadšením svoje zážitky. 

Ivana se také ráda vrací do 
Ameriky. Je pořád v kontaktu 
s rodinou, ve které pracovala 
jako au-pair. Při letu do New 
Yorku je často navštěvuje.

„Na Americe se mi, kro-
mě cestování, líbily neome-
zené možnosti, vlastenectví a 
atmosféra při sportovních či 
kulturních akcích. Měla jsem 
možnost se zúčastnit zápasů 
NHL, baseballu, amerického 

fotbalu, basketbalu i vyprodaných kon-
certů, třeba Eda Sheerana, Coldplay, 
Pink, Justina Timberlaka, Beyoncé, 
Bruna Marse, Maroon 5, stejně tak vi-
dět i nejznámější muzikály na Broad-
wayi, jako je Chicago, Fantom v opeře 
nebo třeba Hamilton.“

Nedá na naši krásnou zemi 
dopustit. Česká republika je 
jednička

Je vděčná za práci a život v cizí 
zemi, ale jasná jednička je pro Ivanu 
Hendrychovou Česká republika. „Ne-
dám na naši krásnou zem dopustit. 
Máme štěstí, že jsme se zde narodili a 
máme jistoty a možnosti volby v rám-
ci zdravotnictví, školy, zaměstnání, 
víry, politiky a všeho dalšího. Můžeme 
prakticky cokoliv a pro život s rodinou 
se Česká republika umístila na prvním 
místě ve světě. Lesy, historické památ-
ky, tradice, anebo jen to, že máme pit-
nou vodu z kohoutku, což není všude 
ve světě samozřejmostí. Taky se mi líbí, 
jak jsou Češi dobrosrdeční a pomáhají 
v rámci charit a při nenadálých neštěs-
tích. Češi jsou i velmi zodpovědní, co 
se týká recyklace. Český pas nám také 
umožňuje cestování do spousty zemí 
bez víz. Domov byl vždy a bude pro 
mě Česká republika,“ chválí Ivana svoji 
rodnou zem, do které se dostane zhru-
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ba čtyřikrát za rok.
„Doma si užívám výlety v přírodě 

a dobré jídlo. První zastávka je samo-
zřejmě svíčková. Jdu taky mrknout na 

české novinky do kina a taky na další 
kulturní či sportovní akce. Loni jsem 
přiletěla na Letní filmovou školu v Hra-
dišti, letos na Slovácké beachové léto,“ 
vyjmenovává domácí akce. Nezaskočí 
ji ani dotaz na vedení obce. „Vím, kdo 
je ve Lhotě starosta. Mám přehled, kdo 
je zastupitel, jaké kulturní akce se pořá-
dají a co nového se buduje. Ráda cho-
dím na procházky v okolí Lhoty cyk-
lostezkou do Uherského Ostrohu nebo 
se procházím k broskvovému sadu, od-
kud je krásný výhled na Buchlov, jezera 
v Nové Vsi a okolí. Taky se rádi zasta-
víme v místní cukrárně,“ vyjmenovává 
oblíbená místa v naší Lhotě a okolí.  

Emirates je letecká společnost 
Spojených arabských emirátů. Jejím 
domovským letištěm je mezinárodní 
letiště v Dubaji. Stejné město je i pra-
covním domovem Ivany.

„Dubaj je skvělým příkladem vý-
voje a taky bezpečnosti, lidé se řídí na-
řízeními a zákony se berou vážně. Ni-
kde tu nenarazíte na vandalství, místní 

Musím si připravit věci do kufru 
podle destinace a počasí. Vždy si ba-
lím extra věci. Počasí anebo i destina-
ce se může změnit. Také si musím vy-
zvednout uniformu z čistírny. Máme 
speciální čistírny vzhledem k tomu, 
že uniformy jsou voděodolné i ohni-
vzdorné. Co se týká vizáže – make-up, 
nehty a perfektní účes jsou považová-
ny za samozřejmost. Dvě hodiny před 
odletem musím být v naší centrále, 
kde nám vedoucí letu zkontrolují veš-
keré dokumenty. Probereme konkrétní 
informace letu – kolik máme pasažé-
rů, specifické požadavky daného letu, 
rozdělíme si pozice a povinnosti a taky 
dostaneme jednu otázku z manuálu v 
rámci bezpečnosti, na kterou musíme 
správně odpovědět, abychom mohli 
daný let operovat. Poté přichází pilo-
ti a sdělí nám čas letu, počasí a další 
informace. Následně společně odchá-

nechápou, proč by si své věci ničili, 
lidé k vládním představitelům vzhlíží a 
vláda místní štědře podporuje,“ chválí 
arabskou destinaci.

V loňském roce zažili letecké spo-
lečnosti kvůli pandemii koronaviru 
asi nejhorší krizi v historii. Například 
v červenci klesl objem osobní letecké 
dopravy o 80 procent. Letadla létala 
poloprázdná nebo vůbec. „Pandemie 
ovlivnila život každého z nás, ať už se 
to týká zdraví či práce. Spousta kolegů 
bylo bohužel propuštěných. Dobrým 
ukazatelem je, že dostáváme více letů 
a lidé, co byli propuštění, dostali mož-
nost se vrátit zpět,“ říká s nadějí do bu-
doucna Ivana. 

A jakou radu má pro zájemkyně o 
práci letušky? „Běžte si za svým snem. 
Nastudujte si co nejvíc informací a 
běžte na pohovor připravené. A hlav-
ně s dobrou náladou a úsměvem jde 
všechno lépe,“ povídá na závěr letuška 
Ivana Hendrychová.

Stanislav Dufka

zíme do autobusu, který nás dopraví k 
letadlu.

Jakmile nastoupíme do letadla, 
zkontrolujeme bezpečnostní vybavení v 
kabině a připravíme se na servis podle 
délky letu. Na kratších letech bývá je-
den servis, například snídaně, na del-
ších až tři servisy. Třeba snídaně, pizza, 
oběd. Když pasažéři nastupují do leta-
dla, pomáháme s organizací v kabině 
tak, aby každý pasažér našel své mís-
to a měl bezpečně uložená zavazadla. 
Rozdáváme hračky dětem a v případě 
zájmu je vyfotíme fotoaparátem na pa-
mátku, roznášíme formuláře, pokud je 
daná destinace vyžaduje. Nyní v rámci 
pandemie roznášíme roušky a dezin-
fekce. Před vzletem se ubezpečíme, zda 
má každý pasažér bezpečnostní pás, 
sedadlo a vyklápěcí stolky jsou v rov-
né pozici, okýnko je vytažené a menší 
zavazadlo je v prostoru pod sedačkou 

Na kluzišti v New Yorku. Foto: 4x achiv IH.

Pracovní den letušky Ivany Hendrychové nebo větší zavazadlo v zavazadlovém 
prostoru nad hlavou. Po vzletu nabí-
zíme zákazníkům většinou dvě mož-
nosti jídla (kuřecí/hovězí) a nápoje. 
Následuje úklid. Před přistáním opět 
zabezpečujeme kabinu. Po přistání se 
rozloučíme. 

V  Los Angeles
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Proč se vlastně takový farní den 
koná? A co to je? Možná vám tyto 
dvě otázky bleskly hlavou při pohledu 
na plakátek na sociálních sítích či na 
nástěnce. 

Bylo by možná vhodné připome-
nout si, co je to vlastně farnost. Je to 
správní celek vymezený územně, ale i 
personálně. Je to základní správní jed-
notka jako obec. Ve vymezení územním 
patříme do farnosti jako do rodiny tam, 
kde jsme se narodili, byli pokřtěni nebo 
kam jsme se přistěhovali. Ve vymezení 
personálním sami volíme, která farnost 
je naším domovem (nejčastěji ve vel-
kých městech, kde bývá farností více). 
Jak v ní fungujeme, je záležitost rozhod-
nutí. Vlastně ostatně jako doma…

Farnost má hlavu, pastýře – kněze, který nese odpověd-
nost, není tam však zdaleka sám. Doma taky nebude vše 
krásně fungovat, pokud se zapojí jen jeden. 

Farní den je příležitost k setkání všech. Taková rodinná 
oslava. A jako oslavu setkání jsme to letos skutečně i pojali. 
Hospodyňky nemusely vařit, protože si pochutnaly na vý-
borném guláši vařeném osvědčeným týmem Horákových. 
Zavzpomínali jsme u fotek, nasmáli se u momentek i dět-
ských fotek našich blízkých, posteskli si, jak ten čas letí, ale i 
s obdivem kvitovali, kolik toho generace před námi dovedla 
vytvořit a zorganizovat.

Děti se vydováděly na stanovištích a získaly sladké od-
měny a odpoledne se s rodiči vydaly z pohádky do pohád-
ky, aby získaly barvy pro vílu Podzimínku. Největší potlesk 
však sklidily naše farní modelky, které 
se nebály vystoupit před publikum se 
šaty slavné módní návrhářky pro kaž-
dou příležitost. K rodinným oslavám 
patří i milí hosté. Nás svou přítomností 
obohatil P. Antonín Klaret Dabrowski, 
který chvíli bavil přítomné tematickými 
vtipy a historkami. 

Nebyli jste tam s námi? Nevěšte 
hlavu. Snad bude brzy další příležitost 
k setkání.

Stejně jako v rodině nejsme plno-
hodnotnými členy pouhým zápisem v 
matrice nebo nečinnou přítomností, ale 
skutečně užitečnými se stáváme svou 

Farní rodinné setkání. Největší potlesk sklidily naše farní modelky

aktivitou ku prospěchu druhých. Věřím, že své místo v naší 
farnosti každý najde, stačí se chtít podílet a zapojit do služby 
druhým. Přináší to skutečnou radost.

Papež František velmi apeluje na to, abychom začali dis-
kutovat o otázkách, které byly snad dříve nepoloženy, proto-
že role ve společnosti byly automaticky generačně přejímá-
ny. Dnes svůj postoj k životu hledáme každý sám. Někteří 
moudří převezmou i odkaz předků. 

Nevíte, jak začít? Odradila vás snad špatná zkušenost? 
Pro začátek stačí nabídnout své možnosti komukoliv z farní 
rady. Potřebujeme ministranty, kostelníky, hudebníky, zpě-
váky, uklízečky, organizátory, pracovité ruce, naslouchající 
srdce…vás, abychom mohli spolu tvořit krásu a brzy mohli 
říct: Farnost Ostrožská Lhota, to jsme my!

 Text a foto: Hana Machová

Farní den je příležitost k setkání všech. Taková rodinná oslava. 
A jako oslavu setkání jsme to letos skutečně i pojali.

Foto k výročí P. Šuránka →
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Pohřeb pátera Antonína Šuránka se konal v 
úterý 9. 11. 1982 v Ostrožské Lhotě.
Přesně o 39 let později se zde sešlo 
čtrnáct kněží a několik desítek, převážně 
přespolních, věřících, aby poděkovali za 
jeho život, dílo a odkaz.

Už třináctým rokem se kněží scházejí každé 
první úterý na Svatém Antonínku a v listopadu 
přicházejí do místa, kde se páter Šuránek naro-
dil a očekává zde vzkříšení.

Poblíž jeho hrobu prosí za vlastní posvě-
cení, vytrvalost v dobrém a vyprošují nová 
kněžská a řeholní povolání. Hlavním celebran-
tem byl letos Pavel Stuška, rodák z nedalekých 
Hradčovic a rektor Arcibiskupského kněžského 
semináře v Olomouci.  

Kázání se ujal rodák z Uherského Brodu Jiří 
Zámečník, který je mimo jiné biskupský delegát pro svato-
řečení. Z titulu funkce, kterou zastává druhým rokem, má 
za úkol se více zajímat a šířit úctu ke třem kandidátům bla-
hořeční v naší arcidiecézi. Kromě pátera Šuránka se jedná 
o arcibiskupa Antonína Cyrila Stojana (1851-1923) a Annu 
Marii Zelíkovou (1924-1941).

„My nechceme oslavovat člověka, ale Boha. Bůh je osla-
vován ve svých svatých. Bůh působí ve svých lidech, kteří se 
mu dali k dispozici,“ řekl mimo jiné během promluvy páter 
Zámečník. Připomenul také citát Matky Terezy: „Jsem jen 
tužka v rukou Božích. To on si pomocí ní píše, co chce“ a 

Kněží a věřící vzpomínali na pátera Šuránka

Čtrnáct kněží a několik desítek, převážně přespolních, věřících, poděko-
vali za život, dílo a odkaz pátera Antonína Šuránka. Foto: Lenka Fojtíková.

dodal: „Nás zajímá výsledek – obraz. Pero, tužka, pastelka je 
jen nástroj k namalování díla. Sám o sobě nástroj nikoho ne-
zajímá. Zajímá ho dílo. Každý světec a každý z nás, když chce 
být svatý, je povolán, aby se stal tímto nástrojem. … Svatí 
neukazují, co dokáže člověk. Svatí ukazují, co dokáže Bůh, 
protože jsou nástrojem, nejsou ta díla. Dávají Bohu možnost 
zazářit skrze sebe," řekl na závěr ve lhotském kostele Jiří Zá-
mečník.

Alka Skřenková

Zkuste prohlédnout rodinné fotky a podělte se o ně. Možná 
máte doma „poklad“ a ani to nevíte. V naší obci se téměř před 
120 lety narodil muž, Antonín Šuránek, který patří mezi čtyři 
kandidáty na blahořečení v olomoucké arcidiecézi. Je to tak, ať 
už máme názor jakýkoli. 

Jeho současníky oslovil Šuránkův příkladný život natolik, že 
již krátce po jeho smrti začali schraňovat materiál na případnou 
beatifikaci. Řada lidí napříč republikou si i dnes jeho osobnost 
automaticky spojí s Ostrožskou Lhotou a možná ho znají i více 
než my. Platí zde ono přísloví, že „pod svícnem je největší tma.“ 
Čas od času se (nejen) na Matici svatoantonínskou obrátí někdo 
s prosbou nejen o dobové fotografie poutního místa, ale i fotky a 
další materiál týkající se P. Antonína Šuránka (1902-1982). O to 
víc, když se blíží některé z jeho výročí. (V roce 2022 uplyne 120 let 
od narození a zároveň si připomeneme 40. výročí úmrtí.)

Je jasné, že dříve se nefotilo tak často jako dnes a P. Šuránek 

určitě nepatřil mezi ty, kdo vyhledával místo v hledáčku fotogra-
fů. Prosíme o oskenování, popřípadě zapůjčení, fotografií, které 
třeba již někdy byly zveřejněny, vytištěny. Získáme tak vlastní a 
kvalitnější kopie. 

Může jít o snímky např. ze svatby, křtu, 1. svatého přijímání, 
ze školy, z rodinných a soukromých setkání, momentky, …  Rov-
něž nás zajímají i fotky a jiné upomínky dokreslující období jeho 
života. 

O prohlédnutí domácích archivů prosíme zvlášť rodiny těch, 
jejichž předkové byli s P. Šuránkem v užším kontaktu. Uvítáme 
i podobenku těchto spolupracovníků. Obzvlášť prosíme ty z vás, 
kteří máte nějakou věc, upomínku, kterou vám či vašim příbuz-
ným věnoval výše jmenovaný anebo je s P. Šuránkem nějakým 
způsobem spojena. Všechny zapůjčené materiály budou vráceny. 

Předem děkujeme všem, kdo se touto formou rozhodnou za-
vzpomínat na staré časy.

O svých „pokladech“ můžete informovat: 
Alka Skřenková, tel. 731 402 196,  
e-mail: Maticesvatoantoninska@seznam.cz

Blíží se výročí P. Šuránka.  
Matice svatoantonínská shání fotky
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Skoro celá Evropa, 
Indie, Čína, Jordán-
sko, Egypt, několikrát Turecko. Díky 
kulturistice projel Lubomír Křápek 
půl světa. Významnou osobnost čes-
ké kulturistiky má lhotský oddíl ve 
svých řadách. Průkaz mezinárodní-
ho rozhodčího a diplom Za zásluhy 
o světovou kulturistiku 
má v Česku jen pár lidí. 
„Toho si hodně cením,“ 
prohodil bez známky ně-
jakého vychvalování Lu-
bomír Křápek. Pojďme 
ale k jeho prvním krokům 
ve lhotské kulturistice. 
Jaké byly jeho začátky?

„Do kulturistiky mě 
zlanařil Josef Lopata. Za-
čali jsme posilovat ve staré tělocvičně, 
společně se mnou ještě Fous (Zdeněk 
Fusek). Josef byl o dva roky starší, byli 
jsme kamarádi. Pro nás to byl západní 
sport, který tehdy skoro nikde nebyl. 
Scházeli jsme se v klubovně, jezdili po 
závodech, vládl mezi námi kamarádský 
duch a nadšení,“ vzpomíná na svoje za-
čátky Luboš Křápek a jedním dechem 
rychle dodává.

„Jsou to jedny z nejhezčích vzpo-

mínek mého života.  Scházeli jsme se 
v legendární klubovně, ve které byla 
velká kresba Apolla 11 a také Johna 
Lennona.  Ve tři ráno jsme si pouštěli 
zakázanou muziku. V té klubovně bylo 
kousek zakázaného západního světa, 

který tam vytvořil Josef Lopata.“
Jako dorostenec byl Luboš Křápek 

vyslán na školení rozhodčích, ze lhot-
ského oddílu se školilo víc lidí.

„Ještě Josef Lopata, Slávek Lopata, 
vzpomínám si, že tam bylo hodně lidí 
z Kunovic. To byl tehdy hodně aktiv-
ní oddíl. Školení proběhlo v roce 1973, 
to mně bylo sedmnáct let, absolvoval 
jsem třetí rozhodcovskou třídu, to byla 
ta nejnižší. Myslím, že v té době jsem 

byl nejmladší rozhodčí 
v tehdejším Českoslo-

vensku,“ povídá a pokračuje ve vyprá-
vění.

„Nebylo to jenom o školení, taky 
jsme závodili. Byl jsem třeba druhý v 
kraji, Fous (Zdeněk Fusek) třetí. Di-
plom je dodnes v klubovně. Pak jsme 

byli na dalších závodechv 
Brně, tam jsem taky Fouse 
porazil o jedno místo. Bo-
hužel jsem měl úraz. Ještě 
před vojnou jsem upadl na 
pionýru (malý motocykl) 
a škaredě jsem si poranil 
ruku. To byl konec se závo-
dy, pak jsem se věnoval vý-
hradně dráze rozhodčího.“

Lubomír Křápek pra-
coval jako stavební inženýr v JZD Blat-
nice, které tehdy hodně budovalo v 
hlavním městě. To se stalo pro mladé-
ho stavaře druhým domovem.

„Pracoval jsem v investiční výstav-
bě družstva, které stavělo v Praze síť 
vináren a střediska rychlého občerst-
vení. Hlavní stavbou byla rekonstrukce 
Richtrova domu pro Úřad vlády České 
republiky. Byl jsem k těmto stavbám 
převelen, ale pořád jsem zůstával s klu-
ky v kontaktu.“

„Diplom má pár lidí na světě, 
mají ho jenom předsedové, u 
nás to má předseda svazu a 
já. Toho si hodně cením.“

Luboš Křápek se začal o kulturis-
tické dění zajímat logicky i v hlavním 
městě. Postupně si zvyšoval kvalifikaci 
rozhodčího a začal pracovat na svazu 
kulturistiky.

„Začal jsem jako člen výkonného 
výboru, po čase mě zvolili jako vedou-
cího Kontrolní a revizní komise. Měl 
jsem dobré výsledky, tak mně bylove-
dením nabídnuto, jestli bych si nechtěl 
udělat mezinárodníprůkazrozhodčího.
Ten se mně podařilo získat v roce 1997 
na Mistrovství světa mužů v jordán-

Oddíl kulturistky slavil 50. výročí založení.  
Ocenil své nejlepší členy, mezi nimi byl i známý rozhodčí.

Kulturistika ve Lhotě?  
Jedny z nejhezčích  

vzpomínek mého života,  
říká Luboš Křápek

Se Stanislavem Lopatou, který byl zakládající člen oddílu. Foto: Archiv SL.
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ském Ammánu. Od té doby jsem jezdil 
po mezinárodních závodech, díky kul-
turistice jsem projel půlku světa.“

Nebylo to ovšem jenom ježdění po 
závodech. Přibývaly nové kategorie, 
bylo nutné se vzdělávat.

„Dřív to byla jen kulturistika, po-
stupně se přidaly kategorie fitness biki-
ny a další. Bavilo mě to. Dokonce jsem 
v Praze s kolegou v jeden čas provozo-
val dvě fitness centra.“

Luboš Křápek byl také pořadate-
lem mnoha mistrovských a poháro-
vých soutěží. V roce 1997 byl s Libo-
rem Minaříkem dokonce pořadatelem 
Mistrovství světa mužů, které pořáda-
la Praha. Společně s Petrem Stachem 
uspořádal dva reprezentační plesy 
svazu kulturistů v pražské Lucerně, 
kterých se zúčastnil i několikanásobný 
Mr. Olympia Dorian Yates z Velké Bri-
tánie.

Poslední závody, kterých se Luboš 
Křápek zúčastnil jako rozhodčí, byly v 
roce 2018Austria cup v Rakousku. Dal-
ší akce bývalý rozhodčí s díky odmítá.

 „Nene, už jsem v důchodu. Už 
na závody nejezdím, i když pozvánky 
pořád chodí. Už ani nijak mohutně ne-
posiluju, jen doma lehce cvičím, abych 
nepřibral,“ povídá s úsměvem bývalý 
rozhodčí.

V nejslavnější období své kariéry 
se na listině kulturistických arbitrů oci-
tl na šestém místě. Představte si, že člen 
lhotské kulturistiky byl šestým mužem 
světa! Od mezinárodního svazu dostal 
za svoji činnost významné ocenění. 
Také v České republice dostal za svoji 
dlouholetou činnost několik ocenění. 
V roce 2005 byl vyhlášen nejlepším 
rozhodčím v České republice.

V nejslavnější období své kariéry se na listině kulturistických arbitrů ocitl Lubomír Křápek  
na šestém místě. Foto: std

„Je to diplom, Za zásluhy o světo-
vou kulturistiku, hlavně o její férovost,“ 
upřesňuje Luboš Křápek mezinárod-
ní ocenění a dodává. „Je to nejvzác-
nější věc, kterou z kulturistiky mám. 
Diplom má pár lidí na světě, mají ho 
jenom předsedové, u nás to má před-
seda svazu a já. Dva v republice. Toho 
si hodně cením,“ říká na závěr persona 
lhotského klubu.

  Stanislav Dufka

Kulturistika v naší Lhotě slavila 
významné výročí. Kulturisté, v čele 
s prvním a zatím jediným předsedou 
v historii, slavili padesátku. A slavili 
téměř na den přesně, oddíl vznikl 
10. 10. 1971, oslava se uskutečnila 
v obecním sále 23. 10. 2021.

V úvodu slavnostní schůze shrnul 
padesátiletou činnost oddílu kultu-
ristky předseda Josef Lopata. Vyzvedl 
aktivní členy, poděkoval starostovi a 
zastupitelstvu obce za podporu. Podě-

koval také bývalému starostovi Antoní-
nu Jelénkovi.

Poté si vzal slovo starosta Roman 
Tuháček. „Na začátku byla inspirace, 
pak vznikla myšlenka. Josef Lopata 
oslovil kamarády, pana Vaňka a pana 
Stanislava Lopatu. Je úžasné, že váš od-
díl vydržel neuvěřitelných padesát let a 
zformoval se do této podoby. Je to o čle-
nech, o obětavosti. Je unikátní, že Josef 
Lopata vede kulturistku celých padesát 
let. Je to krásné, ještě krásnější je, že 
má svého následovníka a dokáže pře-

dat svoje předsednictví dál. Cením si 
vás a jsem na vás hrdý, že tak pracujete. 
Chtěl bych vám popřát do budoucnosti 
spoustu pracovitých a vstřícných čle-
nů,“ ocenil zakladatele oddílu starosta 
a předal jim čestné uznání.

Poté následovala krátká pozdrave-
ní a gratulace předsedů jednotlivých 
sportovních klubů v Ostrožské Lhotě. 
S krátkým pozdravem vystoupil také 
Antonín Tony Podškubka, který je kul-
turistickou legendou nejenom v našem 
okrese.

Kulturistika oslavila padesátku a ocenila zasloužilé členy
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Na závěr vystoupil v krátké exhi-
bici aktivní kulturista s profesionální 
licencí Mezinárodní kulturistické fede-
race IFBB Miroslav Juríček.

Za práci a podporu kulturistiky 
obdrželi na slavnostní schůzi Čest-

né uznání od starosty obce Ostrožská 
Lhota: Josef Lopata, Stanislav Lopata, 
Miroslav Vaněk.

Čestné uznání od vedení oddílu 
obdrželi: Zdeněk Fusek, Lubomír Křá-
pek. Františka Filípková, Miloslava Ně-

mečková, Stanislav Bachan, Pavel Žajd-
lík, Bronislav Bachan, Bohuslav Maluš, 
Stanislav Malušek, Rostislav Štajnoch, 
Miroslav Těthal, Miroslav Marýzek, 
Ludvík Nedbal, Antonín Podškubka z 
Kunovic.

Při této příležitosti obdrželi Čest-
né uznání SK za vstřícnost a podporu 
sportu starosta Roman Tuháček a bý-
valý starosta Antonín Jelének.

Účastníci slavnostního zasedaní 
obdrželi 44stránkovou publikaci, která 
stručně shrnuje historii oddílu kultu-
ristiky. 

„Za přípravu celé publikace, trpěli-
vost a tvůrčí myšlení děkuji Stanislavu 
Dufkovi. Velké poděkování si zaslouží 
všichni členové, kteří se podíleli na pří-
pravě a úspěšném průběhu celé akce. 
Zvláště děkuji paní Mirce Maluškové 
za perfektní pohoštění a obsluhu. Dále 
moc děkuji všem sponzorům za jejich 
poskytnuté dary,“ poděkoval šéf kultu-
ristů Josef Lopata za vydařené oslavy. 

Stanislav Dufka  
s přispěním Josefa Lopaty

Ocenění členové a zakladatelé oddílu. Zleva: Zdeněk Fusek, Lubomír Křápek, předseda Josef Lopata, 
Stanislav Lopata, Miroslav Vaněk a starosta obce Roman Tuháček. Foto: Jakub Těthal.

Musím konstatovat, že „doba koro-
naviru“ nám moc nepřeje. Komedii 
„Zácpa“ jsme si moc nezahráli a 
to nás mrzí. V září jsme hráli v Ku-
novicích, v říjnu v Blatnici, kde s 
námi poprvé hrála Jana Zalubilová, 
která začala alternovat se Šárkou 
Křivákovou. V Blatnici se nám hrálo 
výborně, diváci se bavili a my jsme si 
to moc užívali. 

Na představení v Pitíně a v Os-
trožské Nové Vsi jsme se těšili, ale obě 
představení jsme museli zrušit, protože 
Kuba Hyrák ochořel a „bylo vymalová-
no“.  Tak snad se na nás sousedé v Nové 
Vsi a diváci v Pitíně nezlobí a pozvou 
nás někdy příště. Rádi bychom ještě 
jedenkrát naši „Zácpu“ zahráli u nás 

Jak se žije 

DIVADELNÍKŮM

Představení v sousední Blatnici. Foto: Archiv EZ.

ve Lhotě. S největší pravděpodobností 
to nezvládneme v letošním roce. Ale v 
novém roce bude určitě líp, a tak se ješ-
tě převedeme.

Jelikož se do Vánoc nesetkáme na 
divadelním představení, tak Vám za 

všechny divadelníky přeji klidné proži-
tí vánočních svátků, dárečky, které Vás 
zahřejí u srdce, k tomu všemu hodně 
zdraví a v roce 2022 ať Vás potkává jen 
vše dobré.

Za Ostrožsko-Lhotské divadlo  
Eva Zajícová
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Lidé u nás v Ostrožské Lhotě, stejně jako na všech 
místech Uherskohradišťska a Uherskobrodska, můžou 
už přes dva roky využívat služeb Domácího hospice An-
tonínek. Někteří možná víte, že jeho služby už využili 
také Lhoťané. A protože vedoucím tohoto hospice je 
náš lhotský spoluobčan Radek Nohál, je to o důvod víc, 
abychom ve zpravodaji přinesli o „Antonínku“ více infor-
mací.  

„Nabízíme lidem pomoc a podporu v závěru jejich ži-
vota. Pokud chtějí tento závěr strávit doma a chtějí pomoci 
s věcmi, na které si myslí, že nestačí, tak jsme tady my,“ říká 
Radek Nohál, podle kterého se situace ohledně využívání 
hospiců za poslední léta výrazně změnila. „Ještě tak před 
pěti, sedmi lety, by řada pacientů zůstávala na sklonku ži-
vota v nemocnici, protože by jejich rodinám bylo řečeno, že 
nejsou zdravotníci a nemají možnost se o blízké odborně 
postarat. Dnes už je situace jiná," upozorňuje.  

Domácí hospic Antonínek funguje 7 dní v týdnu a 24 
hodin denně, během kterých nabízí pomoc a podporu rodi-
nám, které chtějí mít svého umírajícího příbuzného doma. 
Podle jeho vedoucího je nesmírně důležitá role rodiny, pří-
buzných, blízkých. „Ano, toto je skutečně velmi důležité. Po-
kud se rodina s lékaři dohodne, že další léčba v nemocnici 
už nebude a je možné mít nemocného doma, je zásadní, aby 
někdo z rodiny byl doma. Tento „dohled“ je velmi důležitý, 
protože často máme v péči nemocné, kteří jsou svou nemocí 
natolik sužováni, že už třeba nejsou schopni ani zvednout 
telefon z důvodu progrese některého příznaku onemocnění 
v posledním stádiu (např. bolesti, dušnosti atp). A my po-
třebujeme, aby byl u nemocného někdo, kdo nám zavolá a 
řekne, že se mu přitížilo a ať přijedeme,“ vysvětluje Radek 
Nohál a ještě jednou zdůrazňuje důležitost přístupu rodiny.

„Spolupráce s pečujícími je pro nás skutečně naprosto 
zásadní, protože my je považujeme za velké odborníky v 
péči o svého blízkého. Když se například potkáváme s part-
nery, kteří spolu strávili jako manželé i šedesát let života, a 
my se u nich objevíme třeba jen na 14 dní, tak my nevíme o 
nemocném zdaleka tolik jako jeho blízký. My do jejich živo-
ta vstupujeme na velmi krátký, byť velmi intenzivní čas a je 
pro nás nezbytné získat co nejvíce informací od pečujících. 
Pro nás jsou takové informace velice cenné. To, co se dozví-
me během dvou minut upřímného rozhovoru, bychom jinak 
nezískali například na nějaké psychoterapii ani po dvaceti 
sezeních. Blízké považujeme za velké odborníky, naše dů-
ležité partnery, kteří se na péči podílejí s námi,“ říká Radek 
Nohál.

Potkávám mimořádné lidi,  
říká lhotský vedoucí Domácího hospice Antonínek

Pokud se rodina s hos-
picem domluví na spolu-
práci, přijíždí pracovníci 
hospice na první, příjmo-
vou návštěvu. 

„Přijede náš lékař a 
zdravotní sestřička, zhod-
notíme stav nemocného 
a uděláme plán paliativní 
péče. To znamená, že se věnujeme příznakům onemocnění, 
a už ne léčbě samotného onemocnění. Soustředíme se na to, 
aby tyto příznaky obtěžovaly nemocného co nejméně. Cí-
lem hospicové paliativní péče je, aby nemocný prožil závěr 
života doma v (pokud možno) co největším komfortu, jak 
si to přeje on a jeho rodina. My se snažíme dělat všechno 
možné pro to, aby se jim toto přání splnilo, aby tento závěr 
byl pro všechny dobrý a obohacující. Jednoduše řečeno, aby 
člověk mohl dožít doma život v jeho plnosti až do samotné-
ho konce,“ říká Radek Nohál. Jak podotýká, je škoda, když se 
umírající domů nedostanou a jejich blízcí až následně litují, 
že to mohli jsme udělat jinak, že si tatínek, maminka, ba-
bička, dědeček moc přáli umírat doma a oni jim to bohužel 
neumožnili. „Jsme tady i proto, abychom zkusili s rodinou 
zapřemýšlet, čeho se bojí v péči o své blízké v takových chví-
lích a abychom jim zkusili účinně pomoci,“ ujišťuje.

Doba se nám hodně posunula, ozývají se nám často 
samotné rodiny s tím, že nemocnice propustila jejich 
blízké se slovy, že léčba je vyčerpaná.

Velkým plusem je v současnosti to, že o hospicové péči 
už mnozí lidé slyšeli, nebo s ní mají přímo nějaké zkušenosti 
ze svého okolí. „Kdybychom se ještě tak před deseti lety ze-
ptali na ulici ve Lhotě nebo v Hradišti na hospic, tak napros-
tá většina lidí by příliš nevěděla, co si představit. Dnes už má 
informace přibližně osm z deseti lidí a mnozí ještě přidají 
historku, že znají nějakou rodinu, která péči hospice čerpala. 
Doba se nám hodně posunula, ozývají se nám často samotné 
rodiny s tím, že nemocnice propustila jejich blízké se slovy, 
že léčba je vyčerpaná. Často se nám také rodiny ozývají v si-
tuaci, kdy má jejich blízký prudké bolesti či jiné potíže, které 
k tomuto stavu patří. Rodiny chtějí poradit, ptají se, jak jim 
můžeme pomoci. Takže jedeme za nimi, situaci probereme, 
lékař udělá vyšetření a řekneme si, co a jak dál. Někdy se do-
hodneme na tom, že nejdříve poskytneme klasickou domácí 
zdravotní péči a následně přejdeme do hospicové,“ říká ve-
doucí Domácího hospice Antonínek. Často ale první telefon 
nezazní od rodiny, ale z nemocnice či od praktických lékařů, 

Vedoucí Domácího hospice  
Antonínek Radek Nohál.  
Foto: www.hospicantoninek.cz
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kteří nemají na pacienta zdaleka tolik času.  „My jako hospic 
jsme opravdu schopni reagovat velmi pružně na potřeby ne-
mocných a jejich blízkých. Stačí zavolat,“ dodává.  

Pokud jde o finance, vždy záleží na individuální domlu-
vě, Domácí hospic An-
tonínek patří pod Cha-
ritu Uherské Hradiště a 
Charitu Uherský Brod. 
Tyto Charity poskytují 
celou řadu velmi důleži-
tých služeb a nemají to s 
financováním nijak jed-
noduché. Často je proto 
možné si všimnout toho, 
že pořádají různé dobro-
činné akce a jsou vděčné 
každému dárci či spon-
zorovi za podporu. „Za 
hospicovou péči ale lidé 
nic neplatí. Jestliže by se 
rozhodli využít někte-
rých dalších služeb, které 
s péčí o příbuzné souvisí, 
potom je možné si tyto 
služby zaplatit. Zajišťu-
jeme například terénní 
odlehčovací službu, kdy 
se pečující nemůže o svého blízkého z nějakých důvodů ně-
kolik hodin starat a nechce ho nechat samotného. V takové 
situaci můžou přijít naši asistenti nebo pečovatelé, kteří u 
něho budou tak dlouho, jak bude potřeba. To se také děje,“ 
uvedl Radek Nohál. 

Zajišťujeme například terénní odlehčovací službu,  
kdy se pečující nemůže o svého blízkého z nějakých 
důvodů několik hodin starat a nechce ho nechat 
samotného.

Když přišla při našem povídání řeč na jeho spolupracov-
níky, velmi si pochvaloval, jaký tým se mu podařilo dát do-
hromady. „Náš tým je složený ze zkušených lékařů a lékařek, 
vnímavých a obětavých zdravotních sester, sociálních pra-
covníků, pomáhají nám pečovatelky, duchovní, pastorační 
asistenti, odborníci na psychologickou podporu. Spolupra-
covníků je opravdu hodně. Tato práce není pro každého. O 
to více jsem rád, že ač jsme malý tým, tak jsme houževnatý 
tým, který se snaží lidem na konci života co nejlépe poslou-
žit. Myslím, že se to daří. A mám opravdu velkou radost, že 
jsme našli ty pravé lidi. Každý z nich má své hřivny, svá ob-
darování, která dává ve prospěch týmové práce. Mé kolegy-
ně a kolegové jsou osobnosti, jejichž zkušeností a přístupu k 
bližním si velmi považuji,“ říká spokojeně.

Samozřejmě jsem se Radka Nohála zeptal také na to, 

jak se mu žije ve Lhotě a kudy vlastně vedla jeho cesta, než 
k nám doputoval a našel tady svůj domov. „Jsem z Ostra-
vy, kde jsem žil prvních dvacet pět let. Potom jsem vyrazil 
na dvanáct let do Čech, kde jsem pracoval a kde jsem také 

potkal svou manželku,“ 
říká o své paní, kterou 
určitě všichni Lhoťané 
znají. Jmenuje se Gabrie-
la a do doby, než uzavře-
la s Radkem Nohálem v 
červnu roku 2017 sňatek 
na Svatém Antonínku, 
měla za křestním jmé-
nem příjmení Hájková.

„Poprvé jsme se 
potkali, když přijela na 
praxi do Nadačního 
fondu Klíček, kde jsem 
pracoval. Potom už to 
byl příběh jako z červe-
né knihovny. Zamilovali 
jsme se, vzali jsme se, 
chvíli jsme žili v Praze, a 
když se nám měl narodit 
chlapeček, tak jsme vy-
razili do Lhoty, protože 
jsme hledali místo, kde 

by nám bylo společně dobře. Dospěli jsme k tomu, že nám 
bude nejlépe ve Lhotě,“ vypráví tento zajímavý muž a vzápě-
tí s úsměvem dodává: „Mohlo to být Mexico City, mohlo to 
být Tokio, mohl to být Londýn, amazonský prales či samota 
v Orlických horách. A vidíte, je to Lhota.“

Někdy je to práce těžká, frustrující a smutná, plná  
nepochopení a bolesti. Ale je obohacující v tom,  
že potkáváte mimořádné lidi, kterými jsou mnozí 
pečující, v mimořádné situaci.

Mimochodem (shodou různých okolností) se naskytla 
práce v hospicu velmi krátce poté, co se Radek Nohál objevil 
ve Lhotě. „Ve chvíli, kdy jsem se přestěhoval do Lhoty, tak se 
zrovna hledal na charitě člověk, který by se hospicové péči 
věnoval a postavil tým. Muselo to být opravdu nějaké Boží 
řízení, inzerát na vedoucího hospice vyšel jen čtrnáct dní po 
nastěhování!  A protože jsem k takové práci tíhnul, tak jsem 
se přihlásil a byl vybrán,“ říká. Na Charitě v Uherském Hra-
dišti si ale vyzkoušel i práci v občanské poradně nebo v te-
rénní odlehčovací službě. Velmi mě zajímalo, jak svou práci 
vnímá, co všechno mu dává či bere. 

„Někdy je to práce těžká, frustrující a smutná, plná ne-
pochopení a bolesti. Ale je obohacující v tom, že potkáváte 
mimořádné lidi, kterými jsou mnozí pečující, v mimořádné 
situaci. Když někdo pečuje o svého blízkého, není to nic jed-

Takovým poutačem se hospic prezentoval na podzimní drakiádě na Antonínku. Foto: std.
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noduchého, vyžaduje to mimo jiné velkou odvahu. Považuji 
za velké privilegium, že se můžu s takovými lidmi setkávat, 
že můžu být s lidmi v jejich velmi intenzivní části života a 
je mi dáno vstoupit do jejich životů a vidět také usmíření, 
pokoj, lásku, nalézání smyslu. Velmi si toho vážím. Nevím, 
proč mi Pán Bůh takovou možnost dává. Třeba na to ani 
nikdy nepřijdu, ale třeba jednou ano,“ uzavírá své povídání 
Lhoťan Radek Nohál.

Rád bych jako autor tohoto článku v závěru poděkoval 
panu Nohálovi za jeho vstřícnost i nesmírně cennou práci, 

kterou dělá v Domácím hospici Antonínek, a také za práci, 
kterou dělal v minulosti než přišel na naše Slovácko. Stej-
ně tak bych chtěl poděkovat dalším lidem z antonínkového 
hospice. V minulosti jsem měl možnost se s některými se-
tkat a byla to pro mě velmi obohacující setkání. Stejně jako 
setkání s manželem jedné ženy, kterému zmiňovaný hospic 
pomáhal s péčí o ni až do její smrti. Při takových setkáních 
si člověk nejlépe uvědomí, co jsou skutečně životní hodnoty 
a jak vypadají lidé se srdcem na pravém místě.    

Radek Bartoníček

Postav školu v Minecraftu
V pátek 15. října se všechny děti z 1. stupně zapojily do 

programu „Postav školu v Minecraftu.“ Program proběhl v 
multimediální učebně ZŠ pod vedením zkušeného lektora. 
Žáci pracovali v malých skupinách na počítačích v prostředí 
Minecraft Education Edition. Všichni se během dopoledne 
něčemu přiučili, zkušenější programátoři se procvičili a naši 
nejmenší se s programem seznámili. 

Jak se bezpečně chovat na sociálních sítích
Ve středu 3. 11. nám Informační centrum pro mládež 

připravilo výukový program Safe na netu, kterého se zúčast-
nili žáci 2. a 3. třídy. Učili se, jak se bezpečně chovat na soci-
álních sítích, seznámili se s pojmem kyberšikana a věnovali 
se prevenci nenávistných projevů na internetu. Pro 4. a 5. tří-
du byl připraven program s názvem Digitální stopa. Zde se 
děti seznámily s příběhy Svůďáka a Aničky, kteří čelili „tváří 
v tvář“ predátorům na sociálních sítích. Zábavnou a pouta-
vou formou komiksů, videí a postů na internetu se děti vžily 

Zajímavosti z naší základní školy 

Jak se chovat na sociálních sítích. Všichni se něčemu přiučili. V cíli společnými silami rozdělali oheň a opekli si špekáčky, 
které po dlouhé trase přišly vhod.

do jejich situací. Ve druhé části projektu probíhala diskuze, 
kde přemýšlely o tom, co hrdinové udělali špatně a jak by se 
v případě takových situacích měly děti správně a bezpečně 
zachovat.

Známe okolí Ostrožské Lhoty? 
Tak zněl název projektového dne konaného v úterý 16. 

11. Akce se zúčastnili žáci druhého stupně základní školy. 
Děti sportovně oděné dostaly na začátku dne pracovní lis-
ty s úkoly, mapu, buzolu, pomůcky na chemické pokusy a 
vyrazily směr Kobylí hlava. Cestou se zastávkou u zaniklé 
obce Smíchov žáci v různorodých skupinkách plnili rozma-
nité úkoly z oblastí matematiky, fyziky, chemie, přírodopisu i 
zeměpisu. V cíli společnými silami rozdělali oheň a opekli si 
špekáčky, které po dlouhé trase přišly vhod. Po bezpečném 
udusání ohně a posílení byl čas na návrat. Cestou zpět se žáci 
dozvěděli dobu trvání rozkladu různých odpadků a nevěřili 
vlastním očím, kolik odpadků cestou nasbírali. Byl to nároč-
ný den plný zážitků, nově získaných znalostí, vyzkoušených 
činností a pomoci přírodě v okolí našeho domova.
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Ježíškova dílna
Dne 25. listopadu odpoledne proběhla v základní ško-

le tradiční předvánoční Ježíškova dílna, kterou kvůli loňské 
pandemii nebylo možné uspořádat. Po roční pauze připravi-
ly paní učitelky z 1. stupně pro děti stanoviště, kde si moh-
ly vyrobit drobný dáreček a tím pak někoho blízkého ob-
darovat. Dětí mladšího školního věku i našich školáků se v 
dílně sešlo spoustu. Výrobky v podobě ozdob na stromeček, 
svícnů a přáníček pomáhaly balit dívky z 2. stupně, kterým 
za jejich pomoc mnohokrát děkujeme. Věříme, že dárečky 
udělají obdarovaným velkou radost a rozzáří jejich domovy 
vánoční atmosférou.

Kateřina Pěnčíková
Ježíškova dílna. Dětí mladšího školního věku i našich školáků se v dílně 
sešlo spoustu.  Foto: 3x KP 

Adventní most
V Ostrožské Lhotě u Jednoty máme adventní most, na 

kterém své práce vystavují žáci 3., 4. a 5. třídy. Každý ze čtyř 
adventních týdnů budou přibývat další výtvory vytvořené s 
velkým zaujetím našimi žáky. Pokud si najdete v předvánoč-
ním shonu čas, budeme rádi, když se na našem adventním 
mostě zastavíte.

Irena Kapustová

Letíme do vesmíru
V páté třídě jsme od 8. do12. listopadu prožili vesmírný 

projektový týden. Vesmírné téma se prolínalo napříč všemi 
předměty, ve kterých jsme pracovali ve skupinách, dvojicích 
i samostatně. Teď už všichni páťáci ví, kdo letěl jako první 
do vesmíru a na Měsíc, znají jméno prvního psa v kosmické 
lodi, umí vyjmenovat všech osm planet sluneční soustavy, 
některá souhvězdí a také vědí, proč se střídá den s nocí, a 
dokážou popsat jednotlivá roční období. Naučili se spočítat 
povrch hvězdné krychle, vyhledávat a třídit získané infor-
mace. Netradiční zápis na konec projektu se všem náramně 
podařil a děti se už teď těší na další.  

Irena Kapustová
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Centra aktivit jsou jednou z hlavních forem práce v pro-
gramu „Začít spolu“. 

Centra aktivit v 2. třídě K tomu, aby mohla třída pracovat v centrech aktivit, 
je nutné přizpůsobit tomuto programu prostředí třídy. V 
těchto specificky upravených třídách se žáci učí kooperaci a 
skupinové práci. V centrech rozvíjíme i další oblasti, jako je 
schopnost ohodnotit svoji vlastní práci, najít své silné strán-
ky a umět pracovat s chybou. Nesoutěžíme, právě naopak, 

snažíme se spolupracovat. 
S žáky 2. třídy jsme i letos navázali na 

tento způsob výuky. Už si umíme práci ve 
skupině mnohem lépe rozdělit. Daří se nám 
dodržovat předem domluvená pravidla a or-
ganizovat si svoji práci tak, abychom všechno 
v určeném čase zvládli dokončit. V současné 
době pracujeme v centrech, která jsou tema-
ticky zaměřená na rodinu. Vytváříme rodo-
kmen, prakticky se seznamujeme s finanční 
gramotností a poznáváme širokou rodinu v 
hádankách. Při tom všem nezapomínáme řa-
dit slova podle abecedy, dbát na správný tvar 
písmen, číst s porozuměním a hledat důležité 
informace v textu. Práce v centrech aktivit je 
specifická a moc nás baví. 

Adéla Warchilová

Blíží se nejkrásnější období v roce, i když venku to za-
tím vůbec vánočně nevypadá. Ale u nás ve školce začína-
jí už čertíci ukazovat růžky. Výzdoba je v plném proudu a 
děti ve všech třídách vesele prozpěvují vánoční písničky. Teď 
už potichoučku kolem školky chodí Mikuláš. Nadílka bude 
opravdu náramná.

Pod stromečkem najdou děti všech tříd hračky, hry a 
dětské knížky. Matyáš Varmuža si přeje kamion Tlapkové 
patroly, Sára Žajdlíková Baby born chlapečka, Ema Macha-
lová panenku, Tomáš Miklíček modré auto, Filip Králík lego 
Tlapková patrola, Jakub Bačík traktor, David Píštěk antig-
ravitační auto, Alan Josef Zugar robota na dálkové ovládá-
ní, Václav Kauc transformující se auto, Miriam Pavelková 
kosmetické studio, Adéla Mojdlová zubařský kufřík, Štěpán 
Galuška autobus, Ella Guryčová plyšového kocourka, Sára 
Gojová plyšáka Furby a Martin Boček traktor na ovládání.      

Všem dospělákům přeji, aby si po celý rok dokázali v 
srdci udržet vánoční náladu, radost při pohledu na třpyt ve 
šťastných očích svých dětí a chuť s námi pokračovat ve zdo-
konalování naší školky. Děkuji všem rodičům, kolegyním, 
sponzorům, vedení školy i obce za spolupráci a v roce 2022 
všem přeji plno pozitivních zpráv a negativních testů.

Jitka Hrdinová

Vánoce ve školce. Udržte si v srdci vánoční náladu celý rok

Vánoční focení v mateřské školce. Foto: Stanislav Dufka
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Naše škola se zapojila do celos-
tátního projektu Dotkni se vesmíru, 
jejímiž organizátory byli Steam 
Academy Praha a Radioklub 
OK1RAJ. 

Tento projekt, do kterého se zapo-
jilo celkem 45 škol z celé ČR, umožnil 
školákům a studentům vypustit svůj 
stratosferický balón k hranicím vesmí-
ru a pořídit unikátní fotografie zakři-
vení Země z výšky cca 30 kilometrů. 

Dotkni se vesmíru – Sysli ve vesmíru
Cílem projektu bylo ukázat školám 

a široké veřejnosti metody vzdělávání 
STEAM (Science, Technology, Engi-
neering, Arts, Math) a docílit toho, aby 
se vědecké projekty, aktivity, pokusy, 
experimenty a bádání staly přirozenou 
součástí našeho vzdělávacího systému. 
Vyučování ve STEAMu je kreativní 
záležitost, rozvíjí logické myšlení, kri-
tický přístup uvažování, týmovou spo-
lupráci a hlavně, je nesmírně zábavné!

Přihlášení žáci z 5. až 9. třídy vy-

tvořili tým, kde se naučili vše, co je po-
třeba znát a vědět, když chcete vypustit 
na okraj vesmíru stratosférický balón. 
Vyzkoušeli si měřit různé fyzikální ve-
ličiny související s lety do vesmíru, a 
také zachytit signál, který sonda vysílá. 
Mohli se s kýmkoliv vsadit, že Země je 
kulatá – náš tým totiž pořídil fotogra-
fie, které to dokázaly!

V rámci projektu jsme také uspo-
řádali online setkání pro všechny žáky 
2. stupně s Jakubem Zemkem z Uher-
ského Hradiště, studentem vesmírné-
ho inženýrství na britské univerzitě v 
Manchesteru. Odborná přednáška, a 
následná diskuze, byla pro naše žáky 
velmi zajímavá a Jakub nestačil odpo-
vídat na jejich dotazy. Mluvil také o 
své cestě za snem stát se astronautem 
a tom, že samé jedničky ve škole jsou 
prima, ale rozhodně nestačí k tomu, 
aby si svůj sen splnil. Na každém poho-
voru se ho ptali, co zná a umí něco na-
víc kromě krásného vysvědčení. Jakub 
se také připojil do hodiny fyziky při 
distanční výuce a zvídavé otázky žáků 
nebraly konce. Všechna setkání s Jaku-
bem byla velmi motivační a přispěla k 
přiblížení fyziky a vědy našim žákům. 

Ludmila Kolářová

Očima žáků
V březnu 2021 nám paní učitelky 

(v online výuce) řekly, že naše škola 
uvažuje o zapojení do projektu Dotkni 
se vesmíru a jestli bychom se nechtěli 
také zapojit. Cílem bylo vypustit malou 
sondu do výšky 34 km, udělat nějaké 
fotografie a zjistit, jak to vlastně všech-
no funguje. Ze začátku se nás přihlási-
lo hodně, do konce nás ale zůstalo jen 
devět věrných. 

Každá škola si měla vymyslet název 
týmu a my jsme si vybrali pojmenová-

Fotka ze sondy.  Foto: 2x Archiv LK.
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ní Sysli ve vesmíru. Z redakce projektu 
nám v průběhu roku posílali různé úko-
ly, které jsme na schůzkách plnili. Schá-
zeli jsme se každé pondělí. První schůz-
ka v březnu 2021 probíhala online. Tam 
jsme si vybrali velitele a probrali první 
organizační věci. Druhá schůze probí-
hala již normálně a vybrali jsme si naše 
logo a domluvili jsme se na první téma 
našeho pracovního listu- Gravitace. Na 
třetí schůzi nám přišly součástky na an-
ténu, na kterou jsme měli chytat signál 
naší sondy. Na dalších schůzkách jsme 
pracovali na pracovních listech, dělali 

pokusy a sestavovali anténu, sondu a 
učili se s ní pracovat. Po prázdninách 
jsme se sešli, a protože se blížil náš let, 
tak jsme se do toho opravdu opřeli, 
protože náš den odletu se blížil. 

5.10.2021 nastal náš den D - vy-
pouštění sondy. Ráno jsme si nemu-
seli ani moc přivstat, jelikož jsme měli 
sraz v 7:30. U školy si nás převzali paní 
učitelka Ludmila Kolářová a pan ředi-
tel Libor Daňhel. Cela posádka se po 
menších organizačních věcech nalo-
dila do auta hasičů z Ostrožské Lhoty. 
Cesta byla únavná, avšak s naším velmi 

šikovným řidičem a členem dobrovol-
ných hasičů Michalem Vaďurou cesta 
uběhla velmi rychle. 

Naše první zastávka byla v Českém 
hydrometeorologickém ústavu v Pra-
ze Libuši, kde nám zkontrolovali naši 
sondu. Před vypuštěním sondy jsme si 
mohli vypustit balon, který letí třikrát 
za den do stratosféry a měří teplotu a 
tlak vzduchu v atmosféře. Pak jsme se 
jako posádka museli rozdělit na dvě 
části. Jedna část se začala připravovat 
na vypouštění sondy do stratosféry a 
druhá se jela připravit na předpoklá-
dané místo dopadu. 

Sondu se nám nakonec podařilo 
najít díky zachycení posledního signá-
lu asi jeden kilometr nad zemí. Přistála 
až u Turnova, kde jsme ji našli na sto-
žáru vysokého napětí. Naštěstí se ale 
sondu podařilo o týden později úspěš-
ně sundat, takže můžeme naši misi po-
važovat za úspěšnou. 

Vedoucí týmu  
 Růžena Molnárová

Ostatní členové - Alena Šimčíková, 
Markéta Pavlíková, Jitka Těthalová, 
Michal Král, Ludmila Hanáková, Ma-
tyáš Dřinka, Veronika Křiváková, Zu-
zana Kaňová, Dorota Turčínová.

Projekt, do kterého se zapojilo celkem 45 škol z celé ČR, umožnil školákům a studentům vypustit 
svůj stratosférický balón k hranicím vesmíru a pořídit unikátní fotografie zakřivení Země z výšky  
cca 30 kilometrů. Na snímku vypuštění a hledání sondy. Foto: LK
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Pomalu nám přichází konec roku, a tak je 
opět na čase rekapitulovat, co se u lhotských 
hasičů letos událo. Stejně jako loni byla 
naše činnost, ostatně jako u všech, výrazně 
ovlivněna epidemií koronaviru. Výjezdů jsme 
letos měli méně, ale ani tak jsme se nenudili.

Začátkem ledna nastalo velmi mrazivé poča-
sí, a tím pádem i ideální podmínky pro vytvoření 
ledového kluziště na Placi. Spolu s hokejisty jsme 
se i přes přísná protikovidová opatření pustili do 
přípravy ledové plochy. Díky chladnému počasí 
si tak lidé mohli užít pár dnů bruslení.

Dopravy seniorů a invalidních občanů 
naší obce k vakcinaci do nemocnice v 
Uherském Hradišti.

Počátkem roku se ve velkém začalo rozjíž-
dět očkování proti nemoci covid-19 postupně od nejstarších 
občanů, kteří jsou rizikovou skupinou. Byli jsme osloveni 
od členek místní pobočky Českého červeného kříže, zda 
bychom jim pomohli se zajištěním dopravy seniorů a inva-
lidních občanů naší obce k vakcinaci do nemocnice v Uher-
ském Hradišti. Po vzájemné domluvě jsme v půlce února 
poprvé vyrazili a následně jsme jezdili téměř pravidelně až 
do začátku července, kdy jsme absolvovali prozatím posled-
ní jízdu. Do přepravy na očkování se zapojila většina členů 
naší jednotky v jejich volném čase a celkově jsme na těchto 
cestách najezdili 2045 km.

Požár sila s pilinami v jedné místní firmě  
a doprava na Antoníček

Dne 10. 3. v dopoledních hodinách se naší obcí rozezněly 
sirény, které ohlašovaly požární poplach. Jednalo se o požár 
sila s pilinami v jedné místní firmě. Naše jednotka vyjela na 
místo, kde jsme strávili téměř 20 hodin, než se požár poved-
lo dostat pod úplnou kontrolu. Na místě se celkově vystřída-
lo 12 jednotek i ze širokého okolí, protože vyskladňování sila 
bylo fyzicky náročné a probíhalo v dýchací technice.

V roce 2020 jsme započali obměnu našich zásahových 
oděvů. Ty staré, zakoupené již jako použité v Holandsku, již 
nesplňovaly požadované vlastnosti. Díky dotaci od Nadace 
Agrofert se nám povedlo zakoupit další obleky a obměnit je 
u větší části jednotky za nové.

Omezením se letos nevyhnula ani letošní pouť na Sva-
tém Antonínku, a tak se na nás obrátili farníci, jestli bychom 
nepomohli s dopravou osob, protože autobus by se finančně 

nevyplatil. S přepravou pomocí naší dodávky jsme měli již 
zkušenosti z očkování, a tak jsme jejich žádosti vyhověli a 
následně jsme to zopakovali i při dalších poutích.

Pomoct obcím postiženým tornádem
Na 24. června byla vydaná výstraha před bouřemi. Naší 

obcí prošla silná bouře, ale naštěstí nezanechala větší škody, 
u kterých by byl zapotřebí náš zásah. Takové štěstí bohužel 
nemělo několik obcí na jihu Moravy, kde se prohnalo silné 
tornádo. Jejich osud nám nebyl lhostejný a ihned ve večer-
ních hodinách jsme začali přemýšlet, jak zasaženým obcím 
pomoci. Pomoc naší jednotky na likvidaci škod jsme nabídli 
prostřednictvím operačního střediska HZS, ale naši nabídku 
nevyužili. Rozhodli jsme se pomoci na vlastní pěst, zorgani-
zovali jsme menší sbírku materiální pomoci v obci a tři dny 
po řádění tornáda jsme se vydali do postižených obcí nejen s 
materiálními dary, ale také s nabídkou naší fyzické pomoci. 
Do postižených míst jsme se ještě třikrát vrátili pomáhat a 
jednou jsme na místo přivezli i občerstvení pro dobrovolní-
ky v podobě ovaru, který jsme sami uvařili s pomocí spon-
zorských darů v podobě surovin. Když jsme byli na místě, 
tak jsme pomáhali s odstraněním popadaných stromů, od-
klízením trosek, opravou střech a s další činností. Někteří 
naši členové se vydali na místo opětovně pomáhat ještě indi-
viduálně, mimo naše organizované výjezdy.

Dne 10. srpna krátce po čtvrté hodině odpolední byl naší 
jednotce vyhlášen poplach, jednalo se o požár strniště poblíž 
ulice Lánová. Naše jednotka na místě pomáhala s likvidací 
požáru pomocí dvou vysokotlakých proudů vody. Po krátké 

Takový byl rok 2021 u našich hasičů

Marek Miklíček – velitel hasičů. Ve sboru dobrovolných hasičů aktuálně působí  
40 dospělých a 44 mladých hasičů. Foto: Stanislav Dufka.
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chvíli se požár podařilo zlikvidovat a jednotka se vrátila zpět 
na základnu.

V půlce srpna proběhly oslavy výročí první zmínky o 
naší obci. Jako jeden ze spolků jsme se podíleli na přípra-
vě oslav a následně i na jejich průběhu. V sobotu jsme pro 
diváky připravili ukázku našeho zásahu, podíleli jsme se na 
zábavných aktivitách pro děti i dospělé a večer jsme odpálili 
ohňostroj. V neděli byl náš spolek oceněn za svou aktivitu v 
rámci slavnostní schůze v sále. Následně jsme se vydali spo-
lu s dalšími spolky do slavnostního průvodu na hřiště, kde 
oslavy vrcholily.

Gulášfest ve Lhotě a výhra v Ostrožské Nové Vsi
Opět po roce se nám v druhé půlce září povedlo uspo-

řádat oblíbený Gulášfest. Pravděpodobně z důvodu dlouhé 
absence kulturních akcí se akce těšila velké návštěvnosti lidí, 
kteří mohli ochutnat soutěžní guláše od šesti týmů. Nejú-
spěšnější nakonec byl tým lhotských hokejistů a odnesl si 
první cenu v hlasování diváků. Cenu poroty získal tým Tet-

ky z Uherského Ostrohu. Po našem Gulášfestu jsme obdr-
želi pozvánku do Ostrožské Nové Vsi, abychom se zde jako 
soutěžní tým zúčastnili jejich gulášového festivalu. Zde se 
našemu týmu povedlo v těžké konkurenci deseti týmů zví-
tězit a odvézt si na naši zbrojnici výhru v podobě putovního 
poháru.

Na konci října jsme uspořádali již tradiční akci nejen pro 
děti s názvem Halloween. Akce probíhala tentokrát u hasič-
ské zbrojnice na hřišti, kde byly pro děti přichystané různé 
soutěže, fotokoutek, občerstvení a halloweenské kino. Celou 
akci zakončila oblíbená stezka odvahy.

Počet členů zásahové jednotky se v letošním roce ne-
změnil, stále zůstává na 12. Z toho jsou 3 velitelé družstev 
a 3 strojníci. Ve sboru dobrovolných hasičů aktuálně působí 
40 dospělých a 44 mladých hasičů.

Jménem všech lhotských hasičů bych Vám chtěl popřát 
klidné prožití vánočních svátků a mnoho zdraví, štěstí a 
úspěchů v novém roce. 

   Marek Miklíček, velitel hasičů

Poslední víkend v říjnu jsme 
uspořádali v pořadí již třetí Hallow-
een, tentokrát na fotbalovém hřišti. 
Počasí nám sice moc nepřálo, ale i 
přes to nás překvapila velká účast. 

Kolem druhé hodiny odpolední se 
na hřišti začali scházet ča-
rodějnice, princezny, čerti 
a všemožné masky, pro 
které byly připraveny vý-
tvarné dílničky i soutěže. 
Každý, kdo chtěl, si mohl 
vyrobit duchy, náramky, 
záložky do knížek, nama-
lovat dýně nebo netopýry.

Soutěže byly odmě-
něny drobnou sladkostí. 
Pro všechny byl připraven 
strašidelný fotokoutek, a 
komu byla velká zima, ten 
se mohl zahřát svařákem 
nebo čajem. Pro hladové 
jsme měli připravený upí-
ří guláš, hranolky, párky v 
rohlíku nebo strašidelné 
sladkosti všeho druhu. 
Čekání na strašidelnou 
stezku si děti mohly zkrá-

Hasiči uspořádali Halloween. Překvapila velká účast

Hasiči v naší Lhotě uspořádali na hřišti už třetí Halloween. Foto: Radek Bartoníček.

tit sledováním pohádky, která se pro-
mítala na hasičárně.

Po setmění procházely děti straši-
delnou stezku, ti odvážní sami, a kdo 
se trochu bál, ten si mohl stezku zkrátit 
a vrátit se zpět. Chtěla bych poděkovat 

všem sponzorům, díky kterým jsme 
mohli tuto akci uspořádat, a také všem, 
kteří se jakkoliv podíleli na přípravě 
nebo organizaci.

 Ivana Vaďurová 
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Šestý ročník měl na pro-
gramu Gulášfest v sous-
ední Ostrožské Nové Vsi. 
V polovině října bojovalo 
o Slovácký pohár devět 
týmů. Naši hasiči vyslali 
do akce tým ve složení: 
Martin Trněný, Lenka 
Mirošová, Bára a Michal 
Vítkovi a Marek Miklíček. 

Hlavním kuchařem ha-
sičského týmu byl Martin 
Trněný, který přiznal, že o 
nějakém medailovém umís-
tění se vůbec nebavili.

„Jeli jsme tam s cílem 
pobavit sebe i lidi. Když 
navíc vyhrajete, tak to urči-
tě potěší, to je jasné. Zvlášť 
když jsme věděli, že vedle 
nás jsou profesionálové, kte-
ří mají v Praze vlastní bis-
tro,“ svěřil se hlavní kuchař 
hasičů.

Další člen lhotského 
týmu Marek Miklíček pro-
zradil detaily říjnové akce:

„Vařili jsme "Syslí hasič-
ský speciál" - guláš z hovězí-
ho, jako všechny týmy. Maso 

Hasiči dominovali ve Slováckém dvoře.  
Suverénně vyhráli Gulášfest. 

Gulášfest v Ostrožské Nové Vsi. Vítězný tým našich hasičů zprava: Martin Trněný, Marek Miklíček, 
Lenka Mirošová, Michal Vítek se synem. Schází Bára Vítková, která tým fotila.

a další základní suroviny jsme dostali, 
zbytek byl na nás. Soutěžilo celkem de-
vět týmů, dva týmy z Prahy, kde byli i 
profesionální kuchaři. Všichni jsme 
dostali maso, cibuli a sádlo a zbylé su-

roviny jsme si dokoupili. 
Za čtyři hodiny jsme měli 
uvařit guláš, minimálně 
150 degustačních porcí.“

Lhotským hasičům se 
v Ostrožské Nové Vsi daří. 
Ve Slováckém dvoře se zú-
častnili vaření gulášů už 
potřetí, v prvním ročníku 
z toho bylo dokonce třetí 
místo. 

„Z minulých let jsme 
nabrali zkušenosti. Letos 
naše holky napekly sladko-
sti a jiné pochutiny, čímž 
jsme si také zajistili pozor-
nost návštěvníků,“ prozra-
dil na závěr Marek.

Ještě dodejme, že naši 
hasiči získali v závěrečném 
hodnocení dvojnásob po-
čtu hlasů oproti druhému 
týmu, kterým byl Auto UH 
CAR, třetí skončil tým Ne-
mocnice Uherské Hradiště.

  Stanislav Dufka

Další informace o naší obci 
naleznete na:

www.ostrozskalhota.cz
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První listopadovou sobotu se v kulturním domě v 
Blatnici uskutečnilo Předhodové zpívání, ve kterém vy-

Mužský sbor na Předhodovém zpívání v Blatnici
stoupily místní pěvecké sbory a folklorní soubory. Jako 
host vystoupil také náš mužský pěvecký sbor a ženský pě-
vecký sbor z Uherského Ostrohu. 

      std

Je tomu už rok, co jsem se stala vedoucí Slováckého 
krúžku Háječek. Tehdy jsem měla ze zvolení velmi 
smíšené pocity, protože ačkoli to pro mě byla čest, cí-
tila jsem velkou zodpovědnost, která s tím souvisí. 
Představila jsem si, jaký kus práce za sebou Háječek má 
a kolik lidí mu obětovalo svůj čas a energii. Kolik lidí tam 
tancovalo, kolik tanců se učili a perfektně nacvičili, kolik 
lidí je mělo rádo a podporovalo… měla jsem obavy, aby 
tomu tak bylo i teď.

Když jsem ještě chodila do dětského souboru Kameňá-
ček, nemohla jsem se dočkat toho, kdy vyjdu základní ško-
lu a začnu chodit do Háječku. Nakonec se mně to podařilo 
o rok dřív, a to když se nacvičovalo na 30. výročí Háječku a 
byly potřeba další dvě holky. Tehdy mě ani nenapadlo, že o 
pár let později budu vedoucí a půjdu ve šlépějích Františka 
Hájka ml., kterého jsem měla tu čest jako vedoucího zažít a 
mám se od něho co učit. 

Háječek si prošel silnými i slabými roky. Noví lidé, nové 
příležitosti, někdy neshody a špatná nálada… Poslední rok 
byl všelijaký. Pro Háječek nezačal zrovna nejlíp, protože 
jsme loni v listopadu poprvé zrušili Besedu u cimbálu a s 
ní oslavu 35. výročí našeho souboru. Poté jsme se půl roku 
nescházeli. Za tu dobu se naše obsazení změnilo. Někteří 
se oženili nebo vdaly a už jim na zkoušky nezbývalo tolik 

Lucie Bachanová.  
O Háječku, trochu jinak…

Před rokem se stala vedoucí Háječku Lucie Bachanová.  
Foto: Stanislav Dufka
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času, jiní zas našli zálibu jinde. Ale i tak jsou ochotní nám 
dále pomáhat. Chtěla bych jim tímto poděkovat. Opravdu 
mi bylo potěšením s nimi šest let tancovat, spolupracovat 
a kamarádit. 

„Přišlo hodně mladých, šikovných lidí, plných 
elánu. Vážím si jejich radosti a nadšení z 
každé zkoušky nebo setkání, kterých není 

málo a je opravdu příjemné s nimi pracovat.“ 
První setkání po takové době bylo k příležitosti oslav 

650. výročí naší obce. Tam jsme oprášili staré dobré pásmo 
Častkovských a řekla bych, že nastartovali jakousi chuť a 
energii pro aktivní práci v souboru. Sestava se trochu ob-
měnila, protože přišlo hodně mladých, šikovných lidí, pl-
ných elánu. Vážím si jejich radosti a nadšení z každé zkouš-
ky nebo setkání, kterých není málo a je opravdu příjemné 
s nimi pracovat. 

Počátkem září jsme začali nacvičovat na odložené 35. 
výročí, které se mělo uskutečnit na tradiční Kateřinské be-
sedě u cimbálu. Bohužel ani tento rok nám nebylo přáno, 
a to z různých důvodů. Besedu jsme zrušili podruhé. Čás-
tečně jsme si ji vynahradili společným setkáním, plným fil-
mů, jídla a povídání, kde se opět utužily a prohloubily naše 
vztahy. Do Vánoc bychom se dál rádi scházeli a procvičo-
vali pro nás známé i neznámé písničky a tance. 

Co přinese další rok, nevíme, ale pokud to situace 
umožní, chtěli bychom uspořádat k tradičnímu fašanku 

Fotka ze svatby členky Děvčic z Háječku Kristýnky Šajdlerové (Gabrielové) 9. 10 2021. Foto: Radomil Chvíla.

Shání se fotky s tématem:  
Když jsem chodil do školy

Milí Lhoťané, chtěli bychom vás opět poprosit 
o pomoc týkající se zapůjčení vašich fotografií ze 
školních let. V roce 2022 to bude 110 let, co tu stojí 
budova školy. K tomuto výročí uspořádáme s vaší 
pomocí výstavu v podkroví Lidového domku čp. 
143 s názvem „Když sem chodil do školy“. Výsta-
va bude zahájena poslední dubnovou neděli 2022. 
Fotografie nebo i jiné zajímavosti můžete přinést 
k Ludmile Hájkové (Nové Záhumní 477) a Věře 
Šichové (Dědina 16). Vše v pořádku vrátíme jako 
vždy a za ochotu a pomoc děkujeme.

Za Slovácký krúžek Háječek Ludmila Hájková

také Maškarní bál v sále, třeba i s půlnočním překvapením. 
Dále nás bude čekat jarní posezení v Lidovém domku při 
pohárku a ovárku, které obvykle bývá příjemnou a oblíbe-
nou akcí.

Závěrem bych chtěla povzbudit všechny, kteří hledají 
odvahu, nebo přemýšlejí, aby neváhali a přidali se k nám. 
Společně budujeme další etapu a dokazujeme, že folklor a 
tradice máme v srdcích.

Za Slovácký krúžek Háječek
Lucie Bachanová
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Tentokrát vyrazíme na půldenní výlet 
do Moravských Kopanic, vyrazíme 
do obce Žítková. Jedeme směrem 
na Uherský Brod, dále po silnici 50 
směrem na Slovensko. Před Starým 
Hrozenkovem nás navede ced-
ule vlevo – do Žítkové. Přejedete 
necelých čtyřicet kilometrů z naší 
Lhoty a jste v jiném světě. Jste ve 
světě nádherných kopců Bílých 
Karpat, které v roce 2012 ještě víc 
zviditelnila spisovatelka Kateřina 
Tučková svým románem Žítkovské 
bohyně.

První náš cíl je odpočívadlo u Hajt-
manů. Zaparkujeme u obecního úřadu, 
ten najdeme snadno: U hlavní cesty v 
zatáčce jsou dvě hospody, naproti je 
informační centrum a obecní úřad. K 
odpočívadle u Hajtmanů je to asi tři ki-
lometry, cesta je částečně lesní, autem 
se tam nedostanete. Jde se po modro – 
bílé značce na Pitínské Paseky, naučná 
stezka Moravské Kopanice, je to zasta-
vení číslo 7.

Odpočívadlo je otevřeno v pátek 
odpoledne a o víkendech, od července 
do konce října. U Hajtmanů vás čeká 
výborný domácí chléb, bylinkové čaje 
a další domácí pochutiny. Jako bonus 
krásná zahrada s netradičním stolo-
váním a nádherná příroda kolem. Jen 
chleba si musíte objednat den předem, 
druhý den ho budete mít připravený s 
vaším jménem u pece v dolní části za-
hrady. 

TIP NA VÝLET - Do Žítkové na sýr, chleba a k žítkovským bohyním

Druhý náš cíl nedělního odpoled-
ne byla ovčí farma U Kapličky. Vráti-
li jsme se k obecnímu úřadu a odtud 
jsme jeli asi dva kilometry za místní 
fotbalové hřiště a nefunkční hotel smě-
rem k Ovčí farmě a 

 zvonička.  Ovčí farmu nemůžete 
minout, je téměř u cesty, kousek od 
zvoničky. Parkovat se dá přímo u far-
my.  Uvnitř jsou asi tři stolky, v neděli 
při krásném počasí, bylo pochopitelně 
plno. Sedět se dá i na zahradě kolem 
farmy. My si kupujeme sýr a bereme 
si ho sebou. Jdeme ke kapličce, kousek 
dál je dům poslední žítkovské bohyně 
Irmy Gabrhelové. Tam se podíváme 
třeba příště. Na závěr je nutno dodat, 
že Ovčí farma je otevřena od dubna do 
konce října.

    std
Máte i vy tip na výlet v blízkém nebo 

i vzdálenějším okolí? Napište nám, rádi 
ho i s vaším komentářem zveřejníme.

Odpočívadlo je otevřeno v pátek odpoledne a o víkendech, od července do konce října.

Z webu obce 
Obec Žítková se řadí mezi kopa-

ničářské obce, patřící do uherskohra-
dišťského regionu. V obci bydlí 171 
obyvatel na výměře 6,80 km2 v nad-
mořské výšce 590 m.n.m.

Východní hranice katastru sousedí 
se Slovenskou republikou. Etnograficky 
se nachází ve východní části Slovácka, 
které bývá označováno jako Moravské 
Kopanice. Leží severovýchodně od Sta-
rého Hrozenkova. Přestože se na slunci 
otevřených stráních s úrodnou půdou 
rozhodně dříve dařilo žitu, základem 
pro název obce bylo slovo Žítek neboli 
život, který musel být obnovován na 
tomto území často pustošeném válka-
mi. Tak vznikla Žítková.

Ovčí farmu nemůžete minout, je téměř u cesty, kousek od zvoničky. Foto: 2x Stanislav Dufka. 
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Máte společnou fotku se známou osobností, sportovcem, 
hercem, zpěvákem nebo zpěvačkou? Neděláte s tím tajnosti? 
Pošlete ji (sdufka@seznam.cz), připojte krátkou informaci, 

Pošlete fotku s celebritou, rádi ji zveřejníme!

Hana Páčová a Adam Vojtěch
Ministra zdravotnictví v demisi není potřeba moc představovat. Člen vlády Andreje 

Babiše se v rozhovorech netajil tím, že nejraději cestuje po Česku. Hana Páčová ho potkala 
nedaleko, jistě poznáváte budovu pramene Vincentky v Luhačovicích. Bylo to letos v létě.

kde byla fotka pořízena, jak vznikla a kdo je jejím autorem. 
Rádi ji zveřejníme ve lhotském zpravodaji. Tady je další vár-
ka fotek, za které znovu moc a moc děkujeme.

Pavel Žajdlík s Judit Bárdos a Jiřím Mádlem
Oba herci jsou milí, příjemní mladí lidé. Foto bylo poříze-

no v „Naganském expresu“ při natáčení filmu Ostrov svobody 
v kunovickém leteckém muzeu na konci letošních prázdnin.  
Splnil jsem si přání – jako člen komparsu zažít opět natáčení 
filmu. Poprvé to bylo v roce 1975 při filmování „Slovácko sa 
súdí“ V Kunovicích jsem poznal nové lidi, opět nahlédl „pod 
pokličku“ výroby filmu. Natáčecí den trval cca 12 hodin, prv-
ní den dokonce 14 hodin – točil se noční nástup do letadla. 
Členové komparsu (cestující v letadle) neměli tak náročné „he-
recké“ činnosti. Dlouhá čekání na další „klapku“ jsem využil 
četbou knih a povídáním s lidmi z komparsu i ze štábu. Po celý 

V Luhačovicích s Naďou 
Konvalinkovou.

Marie Jelénková, Eva Malůšová a Anna Dob-
řecká se při svém pobytu v lázních Luhačovice 
setkaly v jednom hotelu s herečkou Naďou Kon-
valinkovou. Z týdenního společného setkávání je 
i fotografie, kterou fotila další návštěvnice hotelu.

K divadlu se Naďa Konvalinková dostala po-
prvé při studiu na Gymnáziu Jana Nerudy. Stu-
dovala DAMU v ročníku spolu s Borisem Rösne-
rem, Evou Jakoubkovou a Lornou Vančurovou. 
Zpočátku hrála většinou mladé naivky a prosté 
dívky (viz jednu z nejznámějších filmových rolí 
Nadi Konvalinkové, dívenku Květušku z filmu 
Adéla ještě nevečeřela), s přibývajícím věkem se 

den občerstvení, teplý oběd a honorář za každý natáčecí den. 
Pokud dostanu nabídku, rád si natáčení filmu zopakuji. Ne 
pro peníze, ale pro nevšední a neopakovatelné zážitky.

postupně přehrála do polohy zra-
lých žen a hodných i moudrých 
maminek. 

Připravil Stanislav Dufka

Vlasta Hanáčková a Radim Uzel
„Náš nejznámější sexuolog táhne, v naší rubrice ho máme podruhé. 

Krásná dovolená v Tatrách v roce 2018. Splavení Dunajce v Pieninách na 
pltích. Pan doktor Radim Uzel byl v naší skupině, ale na plti před námi. Byl 
velmi milý, takový normální ,dovolenkář‘. Do počtu nás vzali důchodci z 
Uherského Hradiště, ale byly jsme jen dvě, víc členů se nám nepodařilo 
přesvědčit. Jejich škoda,“ píše Vlasta Hanáčková. 
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Ještě před nedávnem kopal Miroslav Machala v sous-
edním Hluku krajský přebor. Patřil k hráčům základní 
sestavy, přesto vloni v létě přestoupil do Lhoty. Také 
díky němu je mančaft v čele tabulky a míří do okresního 
přeboru. „Postoupit chceme už dlouho, ale loňská se-
zona se kvůli covidu nedohrála. Vzhledem k našemu 
postavení se můžeme soustředit také na pohár, ten by-
chom chtěli vyhrát,“ říká odvážně šikovný záložník, který 
mužstvo také trénuje. 

Tréninky vedeš ty. Kdo určuje sestavu a koučuje 
mužstvo při zápasech?

V zápasech organizuje mužstvo Jirka Jurásek. Před zá-
pasem se spolu bavíme o sestavě. Vidím kluky na tréninku. 
Vidím, kdo se jak snaží. Trénování mě hodně baví. Jsem do 
toho zapálený. Na trénink se připravuji, snažím se dělat po-
každé jiné cvičení. Dřív jsem se těšil spíš jen na zápas, teď se 
těším i na každý trénink. Na tuto soutěž byla účast na tré-
ninku hojná, kluci chodí. Bez tréninků by to nešlo, takže se 
snažíme poctivě trénovat.

Hrál jsi v Hluku krajský 
přebor a patřil jsi do základ-
ní sestavy. Proč jsi odešel do 
Lhoty?

Bylo to těžké rozhodnutí, 
přemýšlel jsem o tom každý den. 
Hodně mě přemlouvali kamará-
di ze Lhoty, největší roli v tom 
hrál Patrik Štergenich, který je 
výborný fotbalista. Dalším dů-
vodem jsou fanoušci ve Lho-
tě. Máme od nich neskutečnou 
podporu, jak doma, tak i venku. 

Můžeš srovnat základní 
a krajskou soutěž?

Ten rozdíl je velký, v krajské 
soutěži jsou kvalitní hráči s dob-
rou kopací technikou a fyzickou 
kondicí. Jsou tam pohlednější 
akce, hráči líp kombinují, ne-
ztrácí tolik míč. 

Lhota vede tabulku o 
osm bodů. S podzimem tedy 

Lhota chce postup i pohár.  
Už jsem ho vyhrál, je to zážitek, ví Machala

musíš být spokojený. Je to tak?
Jsem spokojený, protože osm bodů už je slušný náskok. 

Hlavně mě těší, že jsme všechny domácí zápasy vyhráli s 
pěkným skóre.

Cíl pro jaro musí být postup. Souhlasíš? Kde 
myslíš, že se mužstvo bude ve vyšší soutěži pohybo-
vat? Nemáš obavy, že by to mohlo být jen na jednu 
sezonu?

Postoupit do okresu chceme už dlouho, ale poslední 
dva roky se sezona nedohrála kvůli covidu, takže jsme ani 
neměli možnost o postup zabojovat. Co se týká okresu, tak 
teď nedokážu odhadnout, kde bychom se mohli pohybovat 
v tabulce. Týmy v okrese moc neznám. Nevím, jak hrají, ale 
věřím, že se v pohodě udržíme a budeme bojovat o vrchní 
příčky.

Čekal jsi, že půjdete do jara s tak velkým násko-
kem?

Určitě jsem takový náskok nečekal. Čekal jsem, že bude 

Uprostřed Miroslav Machala, hrající trenér Lhoty. Foto: Dušan Dufka
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boj o první místo vyrovnanější, ale teď je spíš hodně vyrov-
naný střed tabulky. Hodně jsme trénovali a šli jsme si za tím, 
že určitě chceme postoupit. Po podzimu jsme na dobré cestě.

Kdo je váš největší soupeř v soutěži?
Ačkoliv se jim tuto sezónu nedaří, tak největší soupeř je 

pořád Hluk B, s kterým jsou zápasy vždy hodně vyrovnané. 

Které utkání bylo na podzim nejdůležitější?
Nejdůležitější utkání bylo v Dolním Němčí. Prohrávali 

jsme 2:0, ale dokázali jsme zápas obrátit na naši stranu, a 
nakonec jsme vyhráli 2:4.

Před začátkem sezony přišel z Hluku Josef Foj-
tík, ale moc na hřišti nebyl. Proč?

Jožka přišel do Lhoty pomoct a předat zkušenosti. Od-
chytal dobré zápasy, ale má děti, tak tráví čas s rodinou a 
byl taky zraněný. Je dobré, že aktuálně máme dva kvalitní 
brankáře. 

Mimo Fojtíka přišel ještě Jegla. Jaký má Lhota 
vlastně kádr?  

Lhota má momentálně široký kádr složený mladými, ale 
i zkušenými hráči. Jegla je šikovný hráč, posílil kraj zálohy, 
kde využívá svou rychlost a dobrou práci s balonem. 

Ve Slovácku se pořád mluví o tom, jak jsou skvě-
lá parta. Jak je to ve Lhotě?

Ve Lhotě je také výborná parta, díky které mě začal fot-
bal hodně bavit. Všichni se dobře známe, takže v kabině je 
pořád sranda. I když si na hřišti někdy zanadáváme, tak to 
zůstane jenom na hřišti a po zápase si všichni sedneme a 
oslavíme výhru nebo probereme zápas.

Miroslav Machala (23). 
Záložník a trenér SK Ostrožská Lhota. S fotbalem 

začal v žácích ve Veselí nad Moravou. Poté nastupoval 
za Spartak Hluk v krajském přeboru. Z roku 2017 má 
pohárovou trofej OFS, s „béčkem“ Hluku deklasovali 
na prvoligovém stadionu Slovácka Babice 5:0.  Vystu-
doval gymnázium v Uherském Hradišti, momentálně 
studuje na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně Technolo-
gickou fakultu. Měl by být strojním inženýrem. Mimo 
fotbal ho baví jízda na motorce a další sporty jako 
nohejbal, posilování či volejbal. Je také členem oddílu 
kulturistiky.

Lhota je ještě ve čtvrtfinále okresního poháru. 
Jaký je cíl?

Vzhledem k našemu postavení v tabulce se můžeme víc 
soustředit na pohár, ten bychom chtěli taky vyhrát. Já už 
jsem ho jednou s Hlukem vyhrál a vím, jaký je to zážitek, 
ale se Lhotou by to bylo víc speciální. Takže si přeji hlavně 
pro kluky, aby to taky zažili a mohli jsme to pořádně oslavit.

Pojďme k tobě. Kdy jsi vůbec začal s fotbalem a 
kdo tě k němu přivedl?

Fotbal jsem začal ve Veselí nad Moravou asi ve druhé 
třídě a přivedl mě k tomu můj dobrý kamarád. Ve Veselí 
jsem zažil dobré fotbalové dětství, na které rád vzpomínám, 
a bez něj bych se nenaučil hrát fotbal. Měli jsme silný ročník 
a umístili jsme se vysoko i na mezinárodním turnaji.

Kdy začne příprava na jarní část? Bude Lhota 
ještě posilovat?

Máme do konce roku pauzu, ale od ledna začneme tré-
novat. Zimní příprava bude hodně o běhání. Co se týče po-
sil, tak dva hráči mají zájem hrát za Lhotu, ale záleží na nich, 
jak se nakonec rozhodnou, to bych ještě nechtěl prozrazovat.

Stanislav Dufka

Doma: 1.   6 – 0 – 0     27:3
Venku: 1.    3 – 2 – 0       17:8
Střelci soutěže:  1. Martin Zalubil 13 branek
                          2. Erik Pešík  10 branek
                         7. Miroslav Machala 5 branek
                        11. Kamil Horák          4 branky 

Pohár OFS Uherské Hradiště
1.kolo: TJ Korytná – SK Ostrožská Lhota  1 : 4 
Branky: Martin Zalubil 4. 

2. kolo: SK Ostrožská Lhota – FC Bánov  3 : 1 
Branky: P. Štergenich, E. Pešík, Machala. 

Třetí kolo, které je zároveň čtvrtfinále, se bude hrát  
na jaře 2022.             

Podzim SK Ostrožská Lhota v číslech
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V sedmatřiceti letech si žádné gólové mety nedává, fot-
balem se už jenom baví. Kanonýr Martin Zalubil je rád za 
každou branku, která pomůže Ostrožské Lhotě k letošnímu 
cíli, jímž je návrat do okresního přeboru Uherskohradišťska. 
Našlápnuto má parta hrajícího kouče Miroslava Machaly 
dobře, po podzimu bez porážky vévodí okresní soutěži sku-
pině B, před druhou rezervou Dolního Němčí má luxusní 
osmibodový náskok. 

„Lhota určitě má minimálně na okresní přebor, ale na 
jaře to určitě nebude nic lehkého. Přes zimu se může stát 
hodně věcí,“ zůstává obezřetný Zalubil. 

Vyšší soutěž jej ale láká. Vždyť okresní přebor hrával 
před více než deseti lety, takže před sebou má novou výzvu. 
„Jsem zvědavý, jaká je úroveň soutěže teď,“ přiznává.   

Bývalý forvard Hluku nebo Kunovic hodnotí půlrok po-
zitivně. Lhoťané na podzim ztratili jen čtyři body, když re-
mizovali s béčkem sousedního Hluku a s Horním Němčím, 
jinak soupeře válcovali. 

„Jelikož jsme neochutnali hořkost porážky, tak s výsled-
ky jsem spokojený, i když to párkrát bylo o fous, ale cením si, 
že jsme vždy dokázali zabojovat alespoň o tu remízu,“ říká. 

Ostrožskou Lhotu střelecky táhl právě Zalubil, který je 
se třinácti brankami nejlepším střelcem soutěže. Hned za 
ním spoluhráč Erik Pešík, v desítce nejlepších kanonýrů je 
i Miroslav Machala, jedenáctý Kamil Horák dal čtyři góly. 

Zkušený útočník ale rekordy už nehoní, osobní statistiky 
neřeší. V sedmatřiceti letech už nepotřebuje nikomu nic do-
kazovat. Fotbal hraje hlavně kvůli dvěma potomkům, kteří 
se rovněž prohánějí po zelených trávnících a kopou do míče. 
„Synové mě ženou dopředu. Chtěl bych jim být dobrým vzo-
rem,“ přiznává. 

Martin Zalubil:  
Dopředu mě ženou synové.  
Chtěl bych jim být dobrým vzorem

Některé mančafty mají problém se sejít na 
zápas. Od toho se odvíjí také úroveň soutěže

Udržovat se ale v nějaké kondici je pro něj s přibýva-
jícími lety čím dál těžší. Na trénování nemá tolik času, co 
dřív, snaží se připravovat individuálně právě s dětmi nebo v 
posilovně. „Dávat góly se ale nezapomíná. Je to jako jízda na 
kole,“ směje se. „A když na to máte ještě kvalitní spoluhráče, 
o to je to jednodušší,“ přidává vážnějším tónem.  

Navíc většina soupeřů se v dlouhé pauze způsobené 
pandemií koronaviru flákala, takže to má Zalubil se svými 
parťáky jednodušší. 

„Je pravda, že dlouhá pauza týmům spíš uškodila, než 
pomohla. Některé mančafty mají problém se sejít na zápas a 
od toho se odvíjí také úroveň soutěže,“ míní. 

Opora Ostrožská Lhoty sleduje i vyšší třídy. Pravidelně 
chodí na domácí zápasy Hluku, kde strávil většinu kariéry, 
nejlepší fotbalová léta. Spartaku přeje úspěch, návrat do 
krajského přeboru. „Mančaft teď mají opravdu hodně dob-
rý a přál bych jim postup do vyšší soutěže,“ dodal na závěr 
Martin Zalubil. 

Martin Zalubil je se třinácti brankami nejlepším střelcem soutěže.  
Foto: Stanislav Dufka.

Audio knížka o fotbalu, o rozhodčích, hráčích i o všem dalším spojeným s fotbalovým 
zákulisím. Vyprávění autora provází v humorném hávu posluchače skrz všemi fotbalo-
vými soutěžemi napříč naší republikou a dává nahlédnout i do míst, kam obyčejný divák 
normálně nevidí. 

Audio verzi najdete nebo jednoduše.  Napište do vyhledávače na You Tube: Fotbalové 
humoresky.               Std

Fotbalové humoresky Petra Malůška mají audio verzi

 Autor fotbalových humoresek Petr Malůšek.  Foto: Archiv PM.

Libor Kopl
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Začátky volejbalu v Ostrožské Lhotě musíme hledat 
v letech 1954/55, kdy bylo u fotbalového areálu Na 
Zelnicích vybudováno škvárové volejbalové hřiště. 
Zpočátku se volejbal hrál neregistrovaný jen pro zábavu, 
a účastnila se i děvčata.

V předspartakiádním roce 1954 se poprvé v historii od-
díl zúčastnil okresní soutěže ve volejbale. Soutěžní zápasy se 
hrávaly v Blatnici, Moravském Písku, Bzenci, Domaníně a 
Žeravicích asi do roku 1957. Na jednotlivá utkání se hráči 
dopravovali na motocyklech.

Začátkem šedesátých let přichází na místní základní 
školu učitelé Omelková, Janků a nový ředitel Mareček, kteří 
v hodinách tělocviku hodně prosazují volejbal a žáci se pra-
videlně účastní okrskových i okresních turnajů.

Koncem sedmdesátých let se začalo hovořit o založe-
ní volejbalového oddílu, hlavními iniciátory této myšlenky 
byli především František Vaněk, František Radoch, Franti-
šek Kotačka, Václav Mach a Zdeněk Malůš. Tato myšlenka 
byla úspěšně završena 10. ledna 1981, kdy se koná ustavující 

schůze volejbalového oddílu, na níž je zvolen výbor s jeho 
předsedou Lubomírem Žajdlíkem. Především byla schvále-
na přihláška mužstva do okresní soutěže ve volejbalu. Muži 
hráli s těmito družstvy: Hluk, Uherský Ostroh, Strání-Květ-
ná, Tupesy, Staré Město, Bojkovice, Březolupy, Vlčnov, Uher-
sky Brod.  Tuto soutěž muži hráli do roku 2010, tj. 29 let. 
Následující rok byla pro malý počet družstev soutěž zrušena. 

Slavnostní otevření antukového kurt bylo  
12. června 1982. Bylo založeno družstvo žen 

Od založení volejbalu se v oddíle vystřídalo mnoho čle-
nů, jak mužů, žen, tak i mládeže.

V roce 1981 započala výstavba nového antukového vo-
lejbalového kurtu a jeho slavnostní otevření se konalo 12. 
června 1982. V tomto roce se zakládá volejbalové družstvo 
žen pod vedením Františka Vaňka. O dva roky později se 
ženy zapojují do okresní soutěže, kterou hrály do roku 1987. 
Ve stejném roce stavební četa s pomocí volejbalistů a spor-
tovců započali výstavbu šaten pro volejbalový a tenisový od-

Volejbal slaví 40 let. Ustavující schůze byla 10. ledna 1981

První volejbalové družstvo. Zleva nahoře: František Radoch, Lubomír Žajdlík, František Kotačka, František Hájek – funkcionář, František Vaněk, 
František Mazůrek a Stanislav Zámečník – pokladník. Zleva dole: Milan Štěpán a František Mach. Foto: Archiv JŠ.
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díl. Mimo soutěž se jezdilo na turnaje do Hluku, Uherského 
Ostrohu, Bojkovic, Strání-Květné a Tupes. Muži se dlouhá 
léta účastnili celorepublikového turnaje v Dřevěnicích. Vel-
mi oblíbený byl turnaj smíšených družstev Štěměšský kačer 
u Třebíče. Tohoto turnaje se náš oddíl rád účastnil a naše 
družstvo několik let dosahovalo na stupně vítězů. Na domá-
cím kurtu se pořádaly turnaje, které se hrají dodnes. 

Bylo provedeno osvětlení antukového kurtu a od roku 
1988 tak probíhají i noční turnaje. Volejbalisté a staří páni 
sehráli několik vzájemných fotbalových a hokejových utká-
ní. Dále se oddíl podílel na organizování Sportovního plesu 
a spolu s tenisty pořádali Country bály. 

V roce 2000 bylo založeno družstvo mládeže a jeho ve-
dení se ujaly Irena Kapustová a Jitka Štěpánová. V dalších 
letech pomáhaly Eva Martyčáková a Dagmar Klabačková. 
Smíšené družstvo mládeže od páté do deváté třídy se pod 
vedením Jitky Štěpánové schází dodnes. 

S dětmi se jezdí na turnaje do Uherského Ostrohu, Os-
trožské Nové Vsi a Kunovic. Na našem kurtu pořádáme Mi-
kulášský turnaj, Lhotský pohár a prázdninový turnaj proti 
učitelům. 

Dne 22. října 2005 proběhlo otevření 
plážového kurtu. Volejbalisté při této akci 
odpracovali přes tisíc brigádnických hodin

Postupem času muži přišli s myšlenkou vybudovat plá-
žový kurt v prostorách sportovního areálu. Při budování 
finančně pomohli volejbalovému oddílu Nadace děti, kultu-

ra, sport Uherské Hradiště a 
Ministerstvo školství mládeže 
a tělovýchovy. Celkové výda-
je na zbudování tohoto kurtu 
činily 305.348 Kč. Volejbalisté 
při této akci odpracovali přes 
tisíc brigádnických hodin. 
Dne 22. října 2005 proběhlo 
jeho slavnostní otevření. Prv-
ními hráči, kteří vyzkoušeli 
lhotský písek, bylo družstvo 
mládeže. Od tohoto roku pro-
bíhají tréninky a turnaje ve 
sportovní hale, na antukovém 
i plážovém kurtu. Pravidelně 
pořádáme turnaj Burčáko-
vý, turnaj mezi sportovními 
kluby a vánoční Štěpánský. 
V roce 2007 k nám v rámci 
družby EU sportující mláde-
že přijela skupina volejbalistů 
z Francie, kteří si vyzkoušeli 
hru s místními volejbalisty na 

plážovém i antukovém kurtu. V dalších letech se toto setká-
ní uskutečnilo ještě jednou.

V dnešní době nejenom pořádáme již zmíněné turnaje, 
ale jezdíme fandit i volejbalovým reprezentantům na ligová 
utkání. Dále jezdíme na bowling, relaxační plavání, do di-
vadla a na koncerty. Organizačně jsme pomáhali při setkání 
Lhot a Lehot a v letošním roce při oslavách 650 let od první 
zmínky o Ostrožské Lhotě.

Brigádnická činnost oddílu spočívá v údržbě a úpravě 
volejbalových kurtů a přilehlého okolí. Každý rok se snaží-
me zlepšit a zbudovat něco nového. Postupem času se posta-
vila buňka jako zázemí pro plážový kurt, pergola s krbem, 
venkovní pingpongový stůl, koš na basketbal a kuželky. 

V roce 2015 proběhla za podpory obce rekonstrukce 
klubovny, kde byly zřízeny sprchy a toalety, které v našem 
zázemí chyběly. V roce 2020 oddíl zakoupil sklad na úscho-
vu materiálu a byla provedena oprava elektrické rozvodny a 
světel na obou kurtech.

V letošním roce slaví lhotský volejbal 40 let aktivní 
sportovní činnosti. Za každoroční finanční podporu na-
šeho oddílu děkuji sponzorům: obec Ostrožská Lhota, ZD 
Ostrožsko a. s., Nadace DKS Uherské Hradiště. Dále děkuji  
výboru a všem volejbalistům, kteří pomáhají při brigádách 
a organizaci sportovních akcí. 

Volejbal se hrál v rámci tělesné výchovy a volné-
ho času před 40 lety a já doufám, že se bude hrát i na-
dále. Přeji Vám všem pevné zdraví, rodinnou pohodu  
a neustálé sportovní nadšení. 

Jitka Štěpánová – předsedkyně volejbalu

Družstvo volejbalistů Ostrožské Lhoty
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Lubomír Žajdlík František RadochMilan Štěpán

Jitka Štěpánová (56) – lhotský volejbal vede neuvěřitelných 24 let. 
Na kurtech byla poprvé někdy kolem patnácti let. Závodně začal hrát od sedmnácti. 

„Měla jsem blízko ke všem sportům, volejbal se mně hned zalíbil. Už tehdy tam byla dob-
rá parta holek,“ říká Jitka. Jako aktivní hráčka se několikrát zúčastnila známého turnaje 
Štěměšský kačer. Byla také na největším turnaji u nás, v baště volejbalu – v Dřevěnicích. 
Absolvovala turnaje v obcích našeho mikroregionu. Jako divák se zúčastnila evropského 
šampionátu v plážovém volejbale v Praze. Občas také zamíří na první volejbalovou ligu 
do Zlína nebo Starého Města. Jako hlavní organizátorka se podílí na turnajích, které 
pořádá lhotský volejbalový klub. Jako trenérka vede v Ostrožské Lhotě 21 let mládež. Je 
také aktivní členkou Českého červeného kříže a místopředsedkyně sportovních klubů v 
Ostrožské Lhotě. Jitka Štěpánová je také členkou tenisu a turistiky. Manžel Milan (62), 
dcery Hana (33) a Martina (29). 

Předsedové volejbalu ve Lhotě:
1981-83      Lubomír Žajdlík
1983-87      František Radoch
1988-91       Milan Štěpán
1992-96       František Radoch
1997- doposud  Jitka Štěpánová
 

Družstvo volejbalistek Ostrožské Lhoty

std
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Téměř dva roky bylo ve sportovní 
sféře kvůli covidové pandemii jaké-
si vakuum. Ani motorismus neměl 
výjimku. Silniční okruhy i motokros-
ové tratě zcela osiřely, pár terénních 
závodů se odjelo až teď v posled-
ních měsících.

Nelenil ani dvojnásobný světový 
šampion v motokrosové kategorii a 
šestasedmdesátiletý veterán Antonín 
Křápek z Ostrožské Lhoty, který v so-
botu 16. října cestoval se svým sou-
putníkem – mechanikem Martinem 
Gálem až do jihočeské Blatné, aby se 
postavil se svojí „čízou“ na startovní 
rošt proti čtyřiadvaceti soupeřům.

Nic ze svého „drajvu“ nezapomněl 
a opět vystoupal na pódium nejlepších. 

Motokrosař Křápek závodil v jihočeské 
Blatné, kde zase vystoupal na pódium

Křápek přitom už letos jeden úspěch 
prožil, když v srpnu Ostrožská Lhota 
slavila 650 let od založení obce a legen-
dární jezdec převzal z rukou starosty 

Romana Tuháčka pamětní list za vzor-
nou reprezentaci rodné obce.

Sportovní sezona už pravděpodob-
ně více závodů nedá, tak ať drží hlav-
ně zdraví a snad v příštím roce Křápek 
bude zase krotit divoké oktany.

Text a foto: František Tureček

Šestasedmdesátiletý veterán Antonín Křápek  
z Ostrožské Lhoty se svojí motorkou.

Slavnostní otevření plážového kurtu. 22.10.2005. Foto: 4 x archiv JŠ.
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Předposlední říjnovou nedě-
li uspořádali turisté tradiční Šlápoty 
okolo Lhoty. Hlavní organizátorka 
Jarmila Bočková naplánovala trasu od 
lhotského hřiště, kolem nového rybní-
ka Drahy, k dalšímu rybníku Močidla, 

Šlápoty okolo Lhoty. Šlo se přes dva rybníky
dál se šlapalo k Tovaryšské studánce, 
odtud na Střečkův kopec (360,5 m. n. 
m.). Přes Antoníček se šlo k bunkru, 
kde nás přivítali správci Stanislav Kuři-
na a Josef Boček. U bunkru se opékaly 
špekáčky. Závěr byl v cukrárně u Buda-

řů. Aplikace ukázala celkem 10.8 km v 
parádním slunečném počasí. Vydařené 
akce se zúčastnilo třináct členů a příz-
nivců turistiky.

std

Lhotští turisté na Střečkově kopci. Foto: Františka Filípková.

V uplynulých dvou měsících jsme uspořádali tři spor-
tovní akce. Jednalo se o dva turnaje ve čtyřhře mužů a 
speciální trénink dětí. 

Turnaje ve čtyřhře jsme odehráli v Lískovci na tvrdém 
povrchu a ve Starém Městě v nafukovací hale na antuce. Tur-
naj v Lískovci vyhrála dvojice Petr Lopata, Pavel Turčin a 
turnaj ve Staráku Leo Pipal se svým kamarádem Michalem.

Na pravidelné tréninky pod vedením Ondry 
Turčina, který čerstvě vlastní licenci trenéra 
III. třídy, dochází 20 dětí.

Největší radost máme z trénování dětí. Na pravidelné 
tréninky pod vedením Ondry Turčina, který čerstvě vlastní 

Tenisový klub i na začátku zimní sezony aktivní
licenci trenéra III. třídy, dochází 20 dětí. Rozhodli jsme se 
proto dětem tréninky zpestřit výjezdem do Starého Města. 
Zde nás uvítal Pavel Štěpánek, který již několik let profesio-
nálně trénuje a věnoval našim dětem společně s Ondrou dvě 
hodiny pestré tenisové výuky. Věříme, že děti budou mít o 
tenis zájem i nadále.

Protože se nacházíme na konci kalendářního roku, se-
četli jsme body z jednotlivých turnajů – celkem bodovalo 27 
hráčů a zajímavostí je, že nejvíc bodů získali hned tři hráči: 
Zdeněk Kotačka, Martin Hubík a Ondra Turčin. Chlapi gra-
tulujeme!

Závěrem bych chtěl jménem tenisového klubu popřát 
všem krásné a klidné vánoční svátky a do nového roku 2022 
především pevné zdraví.

Pavel Turčin
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Zimní turnaje ve čtyřhře jsme odehráli v Lískovci na tvrdém povrchu a ve Starém Městě v nafukovací hale na antuce. Foto: 2x Archiv PT.

Tenisová mládež Ostrožské Lhoty.









První prosincovou středu, stejně jako 
v loňském roce, padl k zemi vánoční 
strom pro naši Lhotu. Urostlý smrk je z 
části Lhoty, které se říká Býčiny.

„Strom byl v těsné blízkosti rodinné-
ho domu, který se bude rekonstruovat. 
Kvůli přestavbě domu byl odstraněn 
účelně,“ prozradil starosta obce Roman 
Tuháček. Strom je dlouhý 10,8 metru, 
tedy skoro o metr delší než v loňském 
roce (9,9 metru).

Vánoční strom se rozsvítil v neděli 5. 12. 
v 16.30 hodin. U stromu zazpíval Mužský 
pěvecký sbor a promluvil starosta Lhoty 
Roman Tuháček. 

„Maminky a babičky pečou cukroví, 
děti píšou Ježíškovi. Máme tady nejkrás-
nější svátky v roce. Atmosféra Vánoc je 
nezapomenutelná. Těšme se z jakékoliv 
maličkosti, každý den berme jako dar. Po-
máhejme těm, kteří to potřebují. Dovolte, 
abych vám všem popřál co nejkrásnější vá-
noční svátky plné radosti, pohody a pevné-
ho zdraví,“ řekl mimo jiné starosta.

   Stanislav Dufka 

Naše Lhota má vánoční strom.
Je o metr delší než loni

Vánoční strom se rozsvítil v neděli 5. 12. v 16.30 hodin. Foto: std.



Foto: Radek Bartoníček, Ivana Vaďurová.

Hasiči uspořádali na hřišti už třetí Helloween.



SVATÝSVATÝ  
ANTONÍNEKANTONÍNEK

25. 12. 2021 – 9. 1. 2022
v době od 11.00 do 16.00.

Vánoční otevírací doba:Vánoční otevírací doba:

Betlém bude v kapli do Hromnic (2. 2.)
v otevíracím čase 11.00 – 15.00.

Aktuální informace na www.antoninek.cz

Silvestrovská půlnoční

SVATÝ ANTONÍNEK

31. 12. 2021

24.00

 

Mši svatou slouží

P. Antonín Bachan,

Hluk

Mše svatá proběhne 

podle aktuální epidemické situace!

 

Aktuální informace: 

www.antoninek.cz

Koláž a foto: Alka Skřenková
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